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Plats och tid Förvaltningsbyggnaden, Sessionssalen, måndagen den 19 juni 2023 kl 09:00-16:30 

Beslutande Magnus Mörtling (S), ordf 
Maud Lundbäck (S) 
Linus Häggström (M), § 77-91 
Mikael Engren (S) 
Susanne Andersson (S) 
Viktoria Wikström (S) 
Erling Lundh (S) 
Anna Johansson (S) 
Nicklas Johansson (S) 
Ulla Granström (S) 
Lars Bergström (S) 
Marianne Rönnquist (S) 
Bertil Sundqvist (S) 
Anette Wernersson (S) 
Ann-Sofie Esperi (C) 
Sven Nordlund (MP) 
Katarina Burman (V), § 77-91 
Linda Frohm (M) 
Jan Johansson (M) 
Sandra Bergström (M) 
Sara Cave (M) 
 

Irma Spårman (M) 
Mats Andersson (M) 
Ellinor Rönnkvist (M) 
Rickard Mohss (L) 
Carl Otto Gählman (FIK) 
Kristina Karlsson (SD) 
Robert Sandström (SD) 
Jan Ove Andersson (SD), § 77-
95 
Gunnar Isaksson (SD) 
Rose-Marie Henriksson (S) tjgör 
för Åse Classon (S) 
Tomas Vennström (S) tjgör för 
Hans Grahn (S) 
Stig Karlsson (S) tjgör för  
Håkan Nyman (S) 
Monica Sidén (S) tjgör för 
Veronica Utterström (S) 
Inga-Lis Samuelsson (C) tjgör 
för Stefan Granström (C) 
 

Gerd Strand (V) tjgör för Carina 
Strand (V) 
Solveig Ingelund (L) tjgör för 
Tomas Johsund (L) 
Moa Pirkkanen Snell (M) tjgör 
för Linus Häggström (M),§ 93-
122 
Bertil Sandström (SD) tjgör för 
Jan Ove Andersson (SD), § 97-
122  
 
Närvarande ersättare 
Maria Nilsson (MP), § 91-122 
Robert Fredriksson (C) 
Anders Hjerpe (M), § 77-92 
Moa Pirkkanen Snell (M),§ 77-
92 
Bertil Sandström (SD), § 77-95 
Doris Lilian Kerttu (FIK) 

 
Övriga närvarande 
 
 
 
 
 
Ajourneringar 
 
 

Helena Landström, 
nämndsekreterare 
Maria Kruukka Olsson, 
nämndsekreterare 
Karin Hietala, kommunjurist 
 
§ 80, 10:10-10:15, § 89, 10:20-
10:25, § 195, 11:15-11:20, 12:00-
13:00, 13:10-13:15  

Maria S Henriksson, 
kommundirektör 
Jeanette Larsson, ekonomichef  
Malin Åberg, trygghets- och 
preventionssamordnare, § 77 
 
§ 96, 14:30-14:50, § 112, 15:45-
15:50 

Hanna Henriksson, 
områdeschef Individ- och 
familjeomsorgen, § 77     
Mårten Öhman, 
Samhällsbyggnadschef, § 77 
Monica Säfström, Bygg- och 
miljöchef, § 77            
 

Justerare Lars Bergström (S) och Mats Andersson (M) 

Justeringens plats och tid Digital signering torsdag 29 juni 2023 
 
Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 77-122 
 Helena Landström (digital sign)  

 Ordförande 

  

 Magnus Mörtling (digital sign)  

 Justerare 

  

 Lars Bergström (digital sign)    Mats Andersson (digital sign)  
 
 TILLKÄNNAGIVANDE 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2023-06-19 

Datum då anslaget sätts upp 2023-06-29 Datum då anslaget tas ned 2023-07-21 

Förvaringsplats för protokollet Service- och kommunikationsenheten 
 

Underskrift 
  

 Helena Landström  
 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
2(78) 

Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ärendelista 

§ 77 5 
Informationer ....................................................................................................... 5 

§ 78 6 
Upprop ................................................................................................................ 6 

§ 79 7 
Val av justerare ................................................................................................... 7 

§ 80 8 
Godkännande av tillkännagivande ...................................................................... 8 

§ 81 Dnr 2023-00192 102  
Avsägelse politiskt uppdrag (M) - ersättare i fritids- och kulturnämnden .............. 9 

§ 82 Dnr 2023-00196 102  
Avsägelse politiskt uppdrag (M) - ledamot i fritids- och kulturnämnden ............. 10 

§ 83 Dnr 2023-00255 00  
Avsägelse politiskt uppdrag (S) - ledamot i fritids- och kulturnämnden .............. 11 

§ 84 Dnr 2023-00258 00  
Avsägelse politiskt uppdrag (V) - ersättare kommunstyrelsen ........................... 12 

§ 85 Dnr 2023-00261 102  
Val ersättare (M) - ersättare i fritids- och kulturnämnden tom 2026-12-31 ......... 13 

§ 86 Dnr 2023-00262 102  
Val ledamot (M) - ledamot i fritids- och kulturnämnden tom 2026-12-31 ............ 14 

§ 87 Dnr 2023-00263 102  
Val ledamot (S) - ledamot i fritids- och kulturnämnden tom 2026-12-31 ............ 15 

§ 88 Dnr 2023-00264 102  
Val ersättare (V) - ersättare i kommunstyrelsen tom.......................................... 16 
2026-12-31 ....................................................................................................... 16 

§ 89 Dnr 2023-00017  
Val nämndemän 2024-01-01-2027-12-31.......................................................... 17 

§ 90 Dnr 2023-00204 04  
Prognosrapport kommunen januari-april 2023 (Helårsprognos) ........................ 19 

§ 91 Dnr 2023-00222 00  
Vision Kalix 2030- övergripande och riktade mål ............................................... 20 

§ 92 Dnr 2023-00112 04  
Budget 2024 - ekonomisk plan 2025-2026, skattesats 2024, utgiftstak 2024 .... 22 

§ 93 Dnr 2023-00236 04  
Budget 2024 - kommunrevisorerna ................................................................... 24 

§ 94 Dnr 2023-00084 101  
Överlåtelse av tillsyn för vattenskyddsområden ................................................. 25 

§ 95 Dnr 2023-00205 00  
Lokalnyttjande - Lokalbanken (rapport) 2023 .................................................... 27 

§ 96 Dnr 2023-00137 101  



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
3(78) 

Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
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Kollektivtrafikmyndighet (RKM) ......................................................................... 35 
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§ 118 Dnr 2023-00282 103  
Motion - införa undervisning i EQ i våra skolor .................................................. 72 

§ 119 Dnr 2023-00298 103  
Motion - Löne- och flyttkostnadsbonus till den som väljer anställning inom 
kommunalt bristyrke .......................................................................................... 74 

§ 120 Dnr 2023-00300 103  
Motion - Evakueringsplan för kommunens äldreboenden….. ............................ 76 

§ 121 Dnr 2023-00301 103  
Motion - inomhusklimatet i Sessionssalen ......................................................... 77 

§ 122 Dnr 2023-00172  
Meddelanden .................................................................................................... 78 
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§ 77   

Informationer 
Vid dagens sammanträde lämnas följande information och dialog: 
 

- Malin Åberg, trygghets- och preventionssamordnare och Hanna Henriksson, 
områdeschef Individ- och familjeomsorgen, informerar om föräldrastöd. 

 
- Samhällsbyggnadschef Mårten Öhman samt bygg- och miljöchef Monica 

Säfström informerar ang NKI (Nöjd Kund Index). 
 
Informationerna föranleder inte till särskilt beslut.     
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§ 78   

Upprop 
Magnus Mörtling (S), kommunfullmäktiges ordförande förrättar upprop för dagens 
sammanträde. 
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§ 79   

Val av justerare 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Lars Bergström (S) och Mats Andersson (M) som 
justerare av dagens protokoll.    
  
 
 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
8(78) 

Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 80   

Godkännande av tillkännagivande 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna tillkännagivandet med följande 
komplettering:  
 
Punkt 41 B Inkomna nya motioner 
 

- Motion – Införa undervisning i EQ i våra skolor (L) 
- Motion – Löne- och flyttbonus (M) 
- Motion – MSB på nytt (FIK) 
- Motion – Inomhusklimatet i Sessionssalen 

 
Reservation 
Carl Otto Gählman (FIK), Kristina Karlsson (SD), Robert Sandström (SD), Jan Ove 
Andersson (SD) och Gunnar Isaksson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Carl Otto Gählmans (FIK) förslag. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Magnus Mörtling: Godkänna tillkännagivande med tillägget Punkt 41 B Inkomna nya 
motioner. 
Carl Otto Gählman (FIK): Extra ärende punkt 33 B, Kalixpartiet bör få utbetalt 
partistöd för 2022.  
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Magnus Mörtling (S) förslag för röstning och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Magnus Mörtlings förslag. 
 
Kommunfullmäktiges ordförande ställer därefter Carl Otto Gählman (FIK) förslag för 
röstning och finner att kommunfullmäktige beslutar avslå Carl Otto Gählmans 
förslag. 
 
Fullmäktige förklarar sig därefter lagligen kallade. 
 
Ajournering 
Kl 10:00-10:05 
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§ 81 Dnr 2023-00192 102 

Avsägelse politiskt uppdrag (M) - ersättare i fritids- och 
kulturnämnden 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bevilja Roger Andersson (M) befrielse från  
förtroendeuppdraget som ersättare i fritids- och kulturnämnden. 
 
Beskrivning av ärendet 
Roger Andersson (M) har den 11 april 2023, begärt befrielse från politiskt  
uppdrag som ersättare i fritids- och kulturnämnden. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Roger Andersson 
Fritids- och kulturnämnden 
Arbetsgivarenheten 
Förtroendemannaregistret 
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§ 82 Dnr 2023-00196 102 

Avsägelse politiskt uppdrag (M) - ledamot i fritids- och 
kulturnämnden 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bevilja Helene Nyström (M) befrielse från  
förtroendeuppdraget som ledamot i fritids- och kulturnämnden. 
 
Beskrivning av ärendet 
Helene Nyström (M) har den 15 april 2023, begärt befrielse från politiskt  
uppdrag som ledamot i fritids- och kulturnämnden. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Helene Nyström 
Fritids- och kulturnämnden 
Arbetsgivarenheten 
Förtroendemannaregistret 
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§ 83 Dnr 2023-00255 00 

Avsägelse politiskt uppdrag (S) - ledamot i fritids- och 
kulturnämnden 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bevilja Susanne Martinsson (S) befrielse från  
förtroendeuppdraget som ledamot i fritids- och kulturnämnden. 
 
Beskrivning av ärendet 
Susanne Martinsson (S) har den 23 maj 2023, begärt befrielse från politiskt  
uppdrag som ledamot i fritids- och kulturnämnden. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Susanne Martinsson  
Fritids- och kulturnämnden 
Arbetsgivarenheten 
Förtroendemannaregistret 
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§ 84 Dnr 2023-00258 00 

Avsägelse politiskt uppdrag (V) - ersättare kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bevilja Katarina Burman (V) befrielse från  
förtroendeuppdraget som ersättare i kommunstyrelsen. 
 
Beskrivning av ärendet 
Katarina Burman (V) har den 24 maj 2023, begärt befrielse från politiskt  
uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Katarina Burman 
Arbetsgivarenheten 
Förtroendemannaregistret 
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§ 85 Dnr 2023-00261 102 

Val ersättare (M) - ersättare i fritids- och kulturnämnden tom 
2026-12-31 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Ellinor Rönnqvist (M) som ersättare i fritids- och 
kulturnämnden t o m 2026-12-31. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har vid dagens sammanträde beviljat Roger Andersson (M) 
befrielse från förtroendeuppdraget som ersättare i fritids- och kulturnämnden. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Ellinor Rönnqvist (M) 
Fritids- och kulturnämnden 
Arbetsgivarenheten 
Förtroendemannaregistret 
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§ 86 Dnr 2023-00262 102 

Val ledamot (M) - ledamot i fritids- och kulturnämnden tom 
2026-12-31 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Christoffer Blombäck (M) som ledamot i fritids- 
och kulturnämnden t o m 2026-12-31. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har vid dagens sammanträde beviljat Helene Nyström (M) 
befrielse från förtroendeuppdraget som ledamot i fritids- och kulturnämnden. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Christoffer Blombäck 
Fritids- och kulturnämnden 
Arbetsgivarenheten 
Förtroendemannaregistret 
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§ 87 Dnr 2023-00263 102 

Val ledamot (S) - ledamot i fritids- och kulturnämnden tom 
2026-12-31 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lämna ärendet till kommunfullmäktigesammanträdet i 
oktober. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har vid dagens sammanträde beviljat Susanne Martinsson (S) 
befrielse från förtroendeuppdraget som ledamot i fritids- och kulturnämnden. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Fritids- och kulturnämnden 
Kommunfullmäktige 
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§ 88 Dnr 2023-00264 102 

Val ersättare (V) - ersättare i kommunstyrelsen tom  
2026-12-31 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse Carina Strand (V) som ersättare i 
kommunstyrelsen t o m 2026-12-31. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har vid dagens sammanträde beviljat Katarina Burman (V) 
befrielse från förtroendeuppdraget som ersättare i kommunstyrelsen. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Carina Strand 
Arbetsgivarenheten 
Förtroendemannaregistret 
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§ 89 Dnr 2023-00017  

Val nämndemän 2024-01-01-2027-12-31 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utse följande personer som nämndemän för tiden 
fram till och med 31 december 2027: 
 
Nathalie Öhman 
Johan Lindbäck 
Irene Lindman  
Peter Sjöberg 
Britt-Marie Vikström 
Leif Sandelid  
Marianne Morin 
Joakim Hedlund  
Rebecka Waara 
Helén Nordlund 
Carola Johsund 
Irma Spårman 
Birgitta Evling 
Britt Hjort Andersson 
Doris Lilian Kerttu  
Thomas Bergman  
Bertil Sandström  
Elisabeth Lahti  
 
Beskrivning av ärendet 
Haparanda Tingsrätt meddelar den 10 mars 2023, att mandattiden för samtliga 
nämndemän går ut 31 december 2023. 
 
I anledning härav skall kommunfullmäktige i resp kommuner välja nämndemän för 
en tjänstgöringsperiod om fyra år, fr o m 1 januari 2024 till och med  
31 december 2027. Antalet nämndemän för Kalix del är 18.  
 
Tingsrätten behöver senast den 1 oktober 2023 besked om vilka som valts till 
nämndemän. Detta för att ha tid att genomföra obligatoriska kontroller och kunna 
planera tjänstgöring. De nämndemän som valts ska också genomgå en obligatorisk 
utbildning här på domstolen innan de får börja tjänstgöra. 
 
Enligt 4 kap 7 § Rättegångsbalken, som handlar om val av nämndemän, ska en 
allsidig sammansättning av nämndemannakåren eftersträvas med hänsyn till ålder, 
kön, etnisk bakgrund och yrke. Om det finns flera alternativa sätt att uppnå en 
allsidig sammansättning, bör de personer väljas som inte tidigare tjänstgjort som 
nämndemän eller de som tjänstgjort kortast tid.  
 
Tingsrätten påminner även om att det behövs lämpliga nämndemän i alla åldrar, 
men generellt sett behövs fler som är yngre än 45 år. Personen skall vara lämplig 
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för uppdraget med hänsyn till omdöme, självständighet, laglydnad och övriga 
omständigheter. Personen skall vara svensk medborgare. 
 
Ajournering 
Kl. 10:20-10:25 
 
Beslutsunderlag 
Kommunfullmäktiges valberedning protokoll § 10/23. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Samtliga valda 
Haparanda Tingsrätt 
Arbetsgivarenheten 
Förtroendemannaregistret  
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§ 90 Dnr 2023-00204 04 

Prognosrapport kommunen januari-april 2023 
(Helårsprognos)  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna helårsprognos 2023 i enlighet med bilaga. 
 
Beskrivning av ärendet 
Ekonomichef Jeanette Larsson meddelar i tjänsteskrivelse den 12 maj 2023, att 
kommunfullmäktige beslutade 9 februari 2015, § 38, övergå från att göra två 
delårsrapporter per år till att årligen genomföra en delårsrapport per den sista augusti 
samt en helårsprognos per den sista april. 
 
Bilaga: Kalix kommuns Helårsprognos 2023 
 
Beslutsunderlag 
Ekonomichef Jeanette Larssons tjänsteskrivelse den 12 maj 2023. 
Ekonomienhetens rapport. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll, § 47/23. 
Kommunstyrelsens protokoll § 123/23. 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Samtliga nämnder 
Ekonomienheten 
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§ 91 Dnr 2023-00222 00 

Vision Kalix 2030- övergripande och riktade mål  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anta följande:  
 
• Ny vision Kalix 2030 med beskrivning, för Kalix kommun. 
• Övergripande och riktade målområden. 
 
Kommunfullmäktiges beslut den 25 november 2019, § 224 Vision 2030 och 
målområden 2020 upphör samtidigt att gälla. 
 
Beskrivning av ärendet.  
Kommunstyrelsens ordförande Susanne Andersson (S), vice ordförande Mikael 
Engren (S), ledamot Robert Fredriksson (C) och ledamot Sven Nordlund (MP) 
meddelar i skrivelse den 29 maj 2023 förslag på vision och nya mål. Arbetet 
grundar sig i samarbetsavtalet och överenskommelsen mellan de styrande 
partierna efter valet 2022.  
  
Målarbetet har resulterat i en långsiktig vision, Kalix 2030, övergripande mål samt 
riktade mål. Visionen och målen ska bidra till utveckling av den kommunala 
verksamheten och Kalix kommuns långsiktiga tillväxt. Nämnderna ska aktivt arbeta 
för att nå vår vision och mål och besluta om hur man mäter och arbetar för att nå 
målen.   
 
Vision 2030 
 
Tillsammans gör vi Kalix bättre 
Beskrivning av visionen: 
Tillsammans med medborgare, medarbetare, näringsliv och föreningsliv vill vi 
utveckla Kalix till en kommun där vi alla känner stolthet, trivsel och trygghet. 
 
Övergripande mål  
 
Hållbart 
Tillsammans tar vi ansvar för människa, miljö och vår gemensamma natur. Det gör 
vi genom att nyttja Agenda 2030 som ett verktyg för att nå ett ekologiskt, socialt 
och ekonomiskt hållbart samhälle. 
 
Jämställt 
Tillsammans gör vi Kalix till en jämställd, jämlik och tolerant kommun.  
Genom en bra personalpolitik vill vi ge alla i våra verksamheter förutsättningar att 
utvecklas, trivas och känna framtidstro.  
 
Tillgängligt 
Våra verksamheter ska präglas av en tillgänglig och bra samhällsservice. Människor 
i alla åldrar ska känna att det är enkelt att bo, leva och flytta till vår kommun. 
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Riktade mål 

• Vi ska ha en positiv befolkningsutveckling och skapa förutsättningar för 
bostadsbyggande. 
 

• Förskola, skola, vård och omsorg ska bedrivas på ett effektivt sätt med hög 
kvalité. 

• Vår målsättning är att Kalix placeras på övre halvan i svensk 
näringslivsranking fram till år 2030. 

• Vi ska ta vara på kraften i samhället genom kontinuerliga dialoger. 
 

• Vi ska prioritera ökad folkhälsa, ha en nollvision mot mäns våld mot kvinnor 
samt minska ungas psykiska ohälsa. 
 

• Vi ska minska utsläppen av fossila bränslen för att nå koldioxidneutralitet år 
2045.  

 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens ordförande Susanne Anderssons (S), vice ordförande Mikael 
Engrens (S), ledamot Robert Fredrikssons (C) och ledamot Sven Nordlunds (MP) 
skrivelse den 29 maj 2023. 
Bilaga Målarbete. 
Kommunstyrelsens protokoll § 124/23. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Samtliga nämnder 
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§ 92 Dnr 2023-00112 04 

Budget 2024 - ekonomisk plan 2025-2026, skattesats 2024, 
utgiftstak 2024 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

• anta budget med ekonomisk plan, vilken även innehåller mål för god  
ekonomisk hushållning, för år 2024 samt plan 2025–2026. 

• om behov finns, lånefinansiera investeringarna i VA och renhållning för år 
2024 med 21,25 mkr samt investeringar i nybyggnation fastigheter med  
42,8 mkr för år 2024. 

• fastställa skattesatsen år 2024 till 22,55 öre per krona (22,55 %). 
• anta utgiftstak på 100,1 % för år 2024 och därmed disponera minst 1,5 mkr 

från resultatutjämningsreserven vid ett negativt resultat per 2024-12-31. 
 
Reservation 
Linda Frohm (M), Jan Johansson (M), Sandra Bergström (M), Sara Cave (M), Irma 
Spårman (M), Mats Andersson (M), Ellinor Rönnqvist (M), Rickard Mohss (L), Solveig 
Ingelund (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för Linda Frohms (M) förslag. 
 
Sammanfattning 
Bilaga: Budgetberedning 2024 vilken innehåller budget 2024 och ekonomisk plan 2025–
2026. 
 
Beskrivning av ärendet 
Ekonomichef Jeanette Larsson meddelar i tjänsteskrivelse den 23 maj 2023, att enligt 
kommunallagen 11 kap 5 § skall kommunen upprätta en budget för nästkommande 
kalenderår (budgetår) samt enligt 6 § skall även budgeten innehålla en plan för 
ekonomin för en period av tre år. Budgetåret skall därvid alltid vara periodens första 
år. Enligt 11 kap 1 § skall även kommunen ha en god ekonomisk hushållning i sin 
verksamhet.  
 
Förslag fördelning av nettobudget samt investeringsbudget år 2024 enligt följande, 
förslaget bygger på en skattesats på 22,55 % samt ett utgiftstak på 100,1 %: 
 
tkr Nettobudget, drift Investeringsbudget 
Kommunstyrelsen  92 035 6 622 
Valnämnden  700 0 
Utbildningsnämnden 424 433 6 000 
Samhällsbyggnadsnämnden inkl renhålln. 117 106 79 250 
Jävsnämnden 50 0 
VA 0 20 000 
Fritids- och kulturnämnden 53 450 6 185 
Socialnämnden 528 943 3 000 
Internhyran; ökning internränta 4 322  
Pensionskostnader 41 400  
Finansnetto  11 960  
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Totalt tilldelad kompensation för löneökningar i kommunen är 36 910 tkr och detta 
anslag är fördelad till nämndsramarna. Utrymmet för lokalvårdens lönepott har varit 
placerad i en central post men är från och med år 2024 flyttad till 
samhällsbyggnadsnämndens ram med 3 768 tkr. 
 
Från och med år 2022 ingår budget för kapitaltjänst i nämndsramarna. 
Avskrivningsbudgeten år 2024 är totalt 63 033 tkr inkl. VA, och ytterligare 32 052 
tkr har fördelats till nämnderna för att täcka internräntan.  
 
Att notera; lånebehovet år 2024 beräknas till 42 774 tkr för fastigheter 
nyinvesteringar, och ytterligare 21 250 tkr för investeringar i VA och renhållning.  
Beslut om långfristig upplåning upp till totalt 64 050 tkr bör därför beslutas i 
samband med att ovan förslag antas såsom Kalix kommuns budget år 2024. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Susanne Andersson (S): Bifall till förslag till S, C och MP:s budget. 
Linda Frohm (M): Bifall till förslag till M och L:s budget. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna följande beslutsgång: 
1. Bifall till Susanne Anderssons (S) förslag. 
2. Bifall till Linda Frohms (M) förslag. 

 
Ordförande ställer de skilda förslagen för röstning och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Susanne Anderssons (S) förslag. 
 
Ajournering 
11:15-11:20, 12:00-13:00, 13:10-13:15. 
 
Beslutsunderlag 
Ekonomichef Jeanette Larssons tjänsteskrivelse den 23 maj 2023. 
Budgetberedning 2024 vilken innehåller budget 2024 och ekonomisk plan 2025–2026. 
Kommunstyrelsens protokoll § 125/23. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Samtliga nämnder 
Ekonomienheten 
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§ 93 Dnr 2023-00236 04 

Budget 2024 - kommunrevisorerna  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar bevilja revisorerna budget med 1 275 000 kr för år 
2024.  
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har den 13 juni 2022, § 96, beviljat kommunrevisorerna 
budget med 1 295 000 kr kr för år 2023.  
 
Kommunrevisorerna har vid sammanträde den 9 maj 2023, lämnat förslag till 
budget med 1 350 000 kr för kommunrevisionen år 2024 enligt följande: Arvoden 
övriga kostnader, utbildningar 300 000 kr. Revisionsbiträde 1 050 000 kr.  
 
Beredningsförslag  
Kommunfullmäktiges presidium har berett ärendet den 25 maj 2023 och föreslår, 
att kommunfullmäktige beslutar bevilja kommunrevisorerna budget med  
1 275 000 kr för år 2024.  
 
Beslutsunderlag  
Revisorernas sammanträdesprotokoll 9 maj 2023.  
Kommunfullmäktiges presidiums förslag 25 maj 2023. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till  
Kommunrevisorerna  
Ekonomienheten 
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§ 94 Dnr 2023-00084 101 

Överlåtelse av tillsyn för vattenskyddsområden 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ge jävsnämnden i uppdrag, att ansöka om övertagande 
av tillsynen för vattenskyddsområden som är beslutade eller kommer att beslutas av 
länsstyrelsen. 
 
Kommunfullmäktige beslutar även ge jävsnämnden i uppdrag, att till fullmäktige 
inkomma med ett förslag till revidering av jävsnämndens reglemente, med tillägget 
om tillsyn och prövning av vattenskyddsområden. Jävsnämnden kan därefter 
besluta om revidering av jävsnämndens delegationsordning inom sin förvaltning.  
 
Reservation 
Carl Otto Gählman (FIK) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
 
Beskrivning av ärendet 
Karin Hietala, kommunjurist meddelar i tjänsteskrivelse den 11 april 2023, att 
jävsnämnden har i beslut 2023-02-23 § 11 föreslagit att kommunfullmäktige 
uppdrar åt bygg- och miljöavdelningen att ansöka om övertagande av tillsynen för 
vattenskyddsområden som är beslutade eller kommer att beslutas av länsstyrelsen. 
 
Länsstyrelsen har tillsynsansvar för vattenskyddsområden som beslutats av  
länsstyrelsen och kommunen har tillsynsansvar där det är kommunen som  
beslutat om området (miljötillsynsförordningen 2 kap 8-9 §). Länsstyrelsen  
har möjlighet att överlåta tillsynen till en kommunal nämnd om kommunfullmäktige 
begär det, enligt miljöprövningsförordningen 1 kap 18-20 §.  
 
Kommunfullmäktige kan genom reglementen delegera uppgifter till nämnderna. För 
att säkra att denna uppgift i framtiden kommer att finnas med inom jävsnämndens 
ansvarsområde bör den föras in i nämndens reglemente. Jävsnämnden kan sedan, 
efter beslut ifrån kommunfullmäktige, revidera nämndens delegationsordning. I 
delegationsordningen kan beslut införas om att det är bygg- och miljöavdelningen 
som får ansöka om övertagande av tillsynen för vattenskyddsområden som är 
beslutade eller kommer att beslutas av länsstyrelsen.  
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Rose-Marie Henriksson (S): Bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Carl Otto Gählman (FIK): Jävnämnden och SBN delar personal och chef via SBF för 
både operativ verksamhet och tillsyn. Detta innebär problem – kan ej garantera 
miljöförvaltningens oberoende gentemot teknisk försörjning. Yrkar därför att 
kommunen avstår från att ansöka om övertagande av tillsyn av 
vattenskyddsområden pga förvaltningsjäv.  
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna följande beslutsgång: 
1 Bifall till Rose-Marie Henriksson (S) förslag. 
2 Bifall till Carl Otto Gählman (FIK) förslag. 
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Ordförande ställer de skilda förslagen för röstning och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Rose-Marie Henrikssons (S) förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Jävsnämndens protokoll § 11/23. 
Karin Hietala, kommunjurist tjänsteskrivelse den 11 april 2023. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott protokoll § 33/23. 
Kommunstyrelsens protokoll § 102/23. 
 
 
 
Protokollsutdrag 
Jävsnämnden 
Kommunfullmäktige 
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§ 95 Dnr 2023-00205 00 

Lokalnyttjande - Lokalbanken (rapport) 2023 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna redovisningen av Lokalbanken. 
 
Beskrivning av ärendet 
Fastighetschef Camilla Sandin meddelar i tjänsteskrivelse den 15 maj 2023, att Kalix 
kommun har beslutat att årligen följa upp antagen plan för effektivt lokalnyttjande – 
Lokalbanken för redovisning till kommunfullmäktige i februari eller senast april samt 
november för att anpassas till budgetprocessen. Syftet med uppföljningen är att 
kartlägga Kalix kommuns behov av lokaler för kommunens olika verksamheter, 
effektiviteten av lokalnyttjande samt att se till att vi står rustade för framtiden 
genom långsiktiga utvecklingsplaner. Inför uppföljningen träffas lokalgruppen för att 
kartlägga nämndernas behov, gå igenom lokaler i lokalbanken, initiera eventuella 
utredningsuppdrag, gemensamt väga behov och kostnadseffektivitet samt 
konsekvensbeskriva eventuella förslag till förändrat nyttjande.  
 
Beslut skall även fattas årligen om vilka lokaler som ska föras över till lokalbanken 
och hyresvärden ska då i kommande budget kompenseras för tillkommande 
kostnader. För att en lokal ska kunna föras över i lokalbanken ska alla steg i 
processen vara klara.  
 
Uppsagda lokaler hanteras enligt följande strategi:  
 
1. Inventering av externt inhyrda lokaler med målsättning att, om kontraktstid, 
hyreskostnad och den tomma lokalens förutsättningar i övrigt är lämplig, föra in 
verksamhet i egna lokaler  
2. Lokalbehov hos möjliga externa hyresgäster undersöks, framförallt där delar av 
fastigheter är tomma  
3. Åtgärder görs för minimering av driftkostnader, exempelvis temperatursänkning  
4. Försök görs att sälja den aktuella fastigheten. I första hand skall erbjudande gå till 
kommunala bolagen och Stiftelsen Kalixbo.  
5. Kallställning  
6. Rivning 
 
De lokaler som ej medges säljas, kallställas eller rivas enligt ovan tillför 
lokalbanken.  
 
Bedömning av nuvarande och framtida behov av lokaler för varje förvaltning 
 
Utbildningsförvaltningen;  
Planen, att riva Innanbäckens f d förskola, kvarstår och kommer verkställas när 
finansiering om ca 600 tkr har säkerställts. 
 
F-huset, Furuhedsskolan 
Ombyggnation av F-huset pågår. Den 18 oktober 2022 antog 
samhällsbyggnadsnämnden anbud. Byggstarten är försenad i och med fördröjning av 
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flytt till evakueringslokal. Startmöte har hållits med entreprenör den 27 januari 
2023. Invändig rivning pågår. I och med försenad byggstart påverkas 
inflyttningstiden.  
 
Folkets hus, Kalix 
De ytor som utbildningsförvaltningen nyttjar i Folkets hus för Vuxenutbildningen på 
ca 1 000 m² blir friställda när verksamheten flyttar till F-huset. Om ingen annan 
hyresgäst har behov av lokalerna behöver dem föras till lokalbanken med ett tillskott 
på ca 394 tkr inkl. kapitalkostnad.  
 
Barn- och elevantal 
Årligen följs antalet barn i förskola och elever i skola. Barnantalet i de kommunala 
förskolorna ökar. Vid en jämförelse av nuvarande barnantal med antalet vid 
läsårsstarten 2022/23 har en ökning skett med 60 barn. De enheter som ökat mest 
är Skolbacken, Töre (15 barn) Nystads (13 barn) och Djuptjärn (10 barn). Endast två 
enheter (Sangis och Ytterbyn) har färre antal nu jämfört med hösten 2022. 
 
Ökningen på 60 barn innebär att det totala överskottet av förskoleplatser vid 
förskolor exkl. de avdelningar som finns i skollokaler, baserat på 18 barn per 
avdelning, inte längre är lika stort. Totalt finns det 24 lediga platser i de fristående 
förskolorna jämfört med 75 platser vid föregående mätning varav 19 av dem är vid 
Rammelbergets förskola. Ingen förskola har underskott på platser. 
 
Antalet födda barn är relativt konstant under de senaste åren, dock något färre födda 
2022 jämfört med åren innan. Nedan en sammanställning över antalet födda barn 
under perioden 2017 t o m 15 maj 2023: 
 
2017  153 
2018  144 
2019  148  
2020  145  
2021  144  
2022   128 
2023 (t o m 15 maj)   40 
 
Inga stora ändringar av antalet elever i grundskolan sker under innevarande läsår.  
 
Djuptjärns skola med 19 m² per elever är den skola som fortfarande har minst antal 
m² per elever. Variationen är stor och Innanbäckens skola och Ytterbyns skola är de 
enheter som har flest antal m² per elev med 33 m².  
 
Vid gymnasieskolorna har elevantalet minskat med 58 elever jämfört med 
läsårsstarten, 50 elever vid Furuhedsskolan och 8 elever vid Naturbruksskolan. 
 
Gällande aktuella lokalförändringar meddelar utbildningsförvaltningen att det pågår 
en utredning vid Sangis förskola angående översyn av lokaler.  
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Socialförvaltningen; 
Bostadsmarknaden 
Behovet av bostäder för Kalix kommuns samhällsmedborgare är fortsatt stort. Det är 
ingen homogen grupp utan målgruppen är bred och består av unga vuxna, äldre, 
stora barnfamiljer, familjer som separerat, bostadslösa, personer med olika funkt-
ionsvariationer, familjehemsplacerade barn, personer med beroendeproblematik, 
våldsutsatta samt nyanlända. Kommunernas särskilda boendelösningar kallas ibland 
den sekundära bostadsmarknaden och hyreskontrakten benämns ofta som sociala 
kontrakt. Bostäderna är mer eller mindre tillfälliga och kopplade till någon form av 
hyresavtal. Sekundär bostadsmarknad kan bestå av direktägda bostäder (exempelvis 
enfamiljshus), bostadsmoduler, lägenheter samt lägenheter med förstahandskon-
trakt som socialtjänsten i sin tur hyr ut genom andrahandskontrakt.  
 
Socialförvaltningen har analyserat behovet av bostäder och meddelat samhällsbygg-
nadsförvaltningen att dem inte längre ser ett behov av boendeformen vil-
lor/egnahem. Ärendet har behandlats av den centrala lokalgruppen den 20 februari 
2023 som förespråkar att sälja de två villor kommunen äger. Samhällsbyggnads-
nämnden har beslutat i ärendet den 28 mars 2023 att ge samhällsbyggnadsförvalt-
ningen i uppdrag att sälja villorna vid Ekorrstigen 11 och Knektvägen 12. 
 
Socialförvaltningen arbetar tillsammans med andra berörda aktörer för ett koncept 
som benämns Bostad Först. Målet är att hjälpa människor att kunna bo kvar i sin 
bostad på samma villkor som andra hyresgäster, att förbättra sin hälsa, hitta sociala 
sammanhang och en meningsfull vardag. Varje person får det stöd och den behand-
ling som de själva önskar.  
 
Andelen kvotflyktingar minskar. Läget i världen påverkar Sverige och massflyktingdi-
rektivet med en tillströmning av krigsflyktingar kan även påverka Kalix mottagande-
kvot. Det är svårt att förutse behovet av bostäder då andelen snabbt kan förändras 
med nya regeringsbeslut. 
 
Bostadsmoduler 
Kommunen har två bostadsområden med fyra bostadsmoduler vardera. Ett nytt om-
råde är under uppbyggnad genom att bostadsmoduler är beställda av gymnasiesko-
lans bygg- och elprogram. Det är svårt att hitta en optimal placering. I området intill 
Skolgatan är det periodvis mycket oroligt och synpunkter framförs från intilliggande 
verksamheter. Reparations-/skadegörelsekostnaderna är stora. En sammanställning 
från de senaste fem åren visa att kostnaden har uppgått till drygt 1 mkr (drift och 
investering). Uppdraget som lokalgruppen har är att ta fram ett nytt tredje område 
för de moduler som tillverkas av gymnasieskolans bygg- och elprogram samt se över 
området vid Skolgatan alternativ hitta ett annat område att flytta befintliga moduler 
till. Alternativ till boendeformen behöver utredas.  
 
Särskilt boende 
Projektering av nytt särskilt boende med 50 platser varav 20 av platserna är s.k. 
korttidsplatser pågår. Tidplanen är att skicka ut förfrågningsunderlaget den  
16 augusti 2023 och anta entreprenör vid samhällsbyggnadsnämndens sammanträde 
den 26 september 2023.  
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Innan byggnation startar behöver del av Insikten avvecklas. Den 14 februari 2023 
beslutade samhällsbyggnadsnämnden om avveckling av lokaldelen. 
  
Nuvarande korttidsenhet, Viljan, på 1 091 m² som ägs av Kalixbostäder blir friställd 
när verksamheten flyttar till det nya särskilda boendet innehållande 20 korttidsplat-
ser. Om ingen annan hyresgäst har behov av lokalen behöver den föras till lokalban-
ken i och med den återköpsklausul som finns i kontraktet vid uppsägning.   
   
Omsorgens hus 
Utvändiga arbeten med parkering, laddinfrastruktur och carport färdigställs 2023.  
 
LSO – Lagen om Skydd mot Olyckor och dess konsekvenser 
I samband med räddningstjänstens tillsyner vid särskilda boenden ställs krav på åt-
gärder kopplat till LSO, Lagen om Skydd mot Olyckor utifrån att differensen mellan 
gammal och ny bygglagstiftning är stor och att brukarna har ett större vårdbehov 
idag jämfört med tidigare. Åtgärderna är relativt omfattande och kostnadskrävande. 
Planer över åtgärder behöver tas fram. 
 
Fritid- och kulturförvaltningen;  
Ser inget behov av ökade/minskade ytor.  
 
Björknäs ridhus är klart förutom, i skrivande stund, kvarstående besiktning av sol-
celler och mark samt tak och fasad. En del besiktningspunkter kvarstår samt den 
ekonomiska slutregleringen. 
Gällande Vassholmen har fritids- och kultur samt samhällsbyggnadsförvaltningen i 
uppdrag att ta fram en gemensam kommunal plan inklusive ekonomisk beräkning för 
bevarande och nyttjande samt driftsformer. 
Kommunfullmäktige beslutade den 3 februari 2020, § 9, om Riktlinjer för uthyrning 
av skollokaler till föreningslivet. Dessa behöver utökas att även gälla övriga sam-
lingslokaler och Bilaga 3 förtydligas gällande Allmänna regler vid upplåtelse av kom-
munens lokaler/anläggningar. Vidare behöver de rum som är möjliga att boka för 
övernattning uppdateras. Dessa ändringar bedöms inte vara av sådan art att nytt 
beslut behöver tas av kommunfullmäktige utan ses som löpande uppdateringar. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen;  
Har ett helhetsgrepp om de kommunala fastigheterna. I Lokalresursplanen, som är 
ett övergripande dokument som uppdateras kontinuerligt vid förändringar, kan vi 
följa outnyttjade lokaler för ett bättre resursnyttjande.  
 
Vattenhusets kök  
Projektering pågår för att utöka ytan att producera mat till socialförvaltningen. 
 

Räddningstjänsten har tillsammans med Myndigheten för samhällsskydd och bered-
skap (MSB) tagit fram ett åtgärdsförslag som innehåller beskrivningar av förekom-
mande lokaler och system som ingår i räddningstjänstens lokaler för krisledning och 
kommunens reservledningsplats. Bidragsberättigade åtgärder är bland annat:  
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- Robusthetshöjande åtgärder på delar av byggnaden som utgör räddningstjäns-
tens lednings- och tekniklokaler.  

- Tekniska system för utökad uthållighet.  
- Tekniska system för att öka förmågan att leda och samverka lokalt. 

 
Parkeringsfrågor 
Behov finns att uppdatera riktlinjer för parkeringsplatser till anställda, vikarier, politi-
ker och elever. Fler efterfrågar parkeringsplatser både med och utan motorvärmare, 
fler skaffar el-bilar och taxa för energi behöver tas fram, stundtals är efterfrågan på 
parkeringsplatser av elever stor och kan leda till brist. Vidare har behovet av bevak-
ning ökat beroende på att andra än dem som hyr plats nyttjar parkeringar samt att 
parkeringsregler inte alltid efterlevs.  
Även riktlinjer för verksamhetsparkeringar behöver tas fram som tydliggör vad som 
gäller för de olika fordonstyperna avseende bl.a. taxor. 
 
Hur förvaltningarna arbetar löpande med lokalfrågan  
En lokalgrupp bestående av förvaltningschefer och fastighetschef träffas regelbundet 
och diskuterar lokalbehov samt tar strategiska beslut om att utreda alternativ. 
Kommundirektören har en samordnande roll och träffar även regelbundet de kom-
munala bolagen som arbetar med bostads- och lokalfrågor. Kommundirektören i 
samråd med fastighetschefen ansvarar för att sammanställa en rapport, Lokalbank, 
för redovisning till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige två gånger per år. Fas-
tighetschefen sammanställer lokalresursplanen och lägger vid behov fram förslag om 
avvecklande av fastigheter som inte nyttjas och som inte heller bedöms viktiga för 
framtida behov.  
Men frågan om bostäder och lokaler, bygga nytt eller bygga om, är komplex och in-
nehåller tydliga behov av politiska inriktningsbeslut där samhällsnyttan vägs in i ett 
längre perspektiv som en parameter när de ekonomiska kalkylerna visar på fördy-
ringar.  
 

Lokalresursplan  
Samhällsbyggnadsnämnden ansvarar för samtliga frågor gällande egna kommunala 
verksamhetslokaler och ansvarar för den operativa lokalresursplaneringen i nära 
samverkan med kommunens verksamheter. Hyresgästerna ansvarar för att redovisa 
sina lokalbehov och bär kostnaderna för nyttjade lokaler, verksamhetsanknutna in-
ventarier och utrustning. Enligt gällande internhyresregler ska hyresvärden (sam-
hällsbyggnadsförvaltningen) upprätthålla en övergripande lokalresursplan. I lokalre-
sursplanen ska det framgå vilka lokaler som eventuellt ska ingå i en s.k. lokalbank 
(lokaler som kan komma att behövas i framtiden av kommunala verksamheter). Det 
är lokaler som ej medges säljas, kallställas eller rivas enligt fastställd strategi. 
 
Lokalbank 
Enligt gällande internhyresregler ska hyresvärden (samhällsbyggnadsförvaltningen) 
kompenseras fullt ut för kostnaderna att hantera tomma lokaler om dessa ska ingå i 
lokalbanken, efter det att åtgärder utförts för att minimera driftkostnaderna.  
Kostnaderna redovisas årligen inför budgetberedningen.  
 
 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
32(78) 

Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

 
Följande lokaler ingår i Lokalbanken 2023. Ingen planerad förändring 2024. 
 
LOKAL KOSTNAD P  

ÅR 
KOMMENTAR 

Gammelgårdens skolas gymnastiklokal 62 tkr Del hyrs ut externt 
Karlsborgs gymnastiklokal 189 tkr Revideras vid ev. avveckling 
Pålänge skolas samlings- och gymnastiklok  108 tkr Delar hyrs ut externt 
Vitvattnets f.d. skola/förskola, del av 28 tkr Del hyrs ut externt 
Föreningshuset 260 tkr F.d. Dagcenter 
Sjöbovillan 158 tkr  
SUMMA 805 TKR  
 
Sammanställning, fördelning lokaler per nämnd – internhyresfastigheter. I 
sammanställningen, fördelning lokaler per nämnd nedan, ingår inte Björknäs nya ridhus 
förrän allt är helt klart samt de lokaler som är under avveckling/försäljning. Däremot 
ingår tomma lokaler och tomma lokaldelar samt Föreningshuset (f.d. Dagcenter).  
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Nedan redovisas en sammanställning över tomma lokaler, lokaldelar, sålda fastigheter 
samt fastigheter under försäljning. 
 

TOMMA LOKALER PER 2023-05-15 
LOKAL TOTAL YTA, BRA m  HYRESBEFRIAD  

FRÅN 
UPPSAGD KOMMENTAR 

Fattenborg 179     Ingen internhyra  
erläggs. 

Karlsborgs 
gymnastiklokal 

744 2016-05-01 2015-10-26 Inväntar besked  
om ev. avveckling. 

Sjöbovillan 788   Förvärvad av  
Kalixbo 2021-01-01 

SUMMA 1 711       

 
 
 
 
TOMMA LOKALDELAR PER 2023-05-15 

LOKAL TOTAL YTA,  
BRA m² 

NYTTJAD 
YTA 

EJ NYTTJAD  
YTA 

KOMMENTAR 

Gammelgårdens skola  
(förskola) 

                      
 
 
 

1 251     

         308      
 
 
           622,5 

Internhyra utb. 

Gammelgårdens skola  
(gymnastik) 

         253     Ingår i lokalbanken  
enligt beslut i kf  
sept 2017. 

Gammelgårdens skola  
       67,5 

Kökets lokal hyrs  
ut från dec 2019. 
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Pålänge skola, plan 2 (förskola)                       
 

1 153     

        223                       
 

 
 
 
 

335 
     

Internhyra utb,  
medgivande  
Pålänge fria  
förskola. 

Pålänge skola, plan 2  
(gymnastik) 

         322     Ingår i lokalbanken  
enligt beslut i kf  
sept 2017. 

Pålänge skola, plan 2  
(matsal och entré) 

        102     Nyttjas med ingen  
hyra erläggs. 

Pålänge skola, plan 1     

Pålänge skola, plan 3          171     Del hyrs ut till  
extern hyresgäst. 

Vitvattnets skola (förskola)                 628              305         323     Del hyrs ut till  
extern hyresgäst. 

SUMMA 3 032       1751,5             1280,5       

 
SÅLDA FASTIGHETER 2017–2022 INKL. FASTIGHETER UNDER 
FÖRSÄLJNING  
2023 

YTA,  
BRA 

  

Risöns förskola (Bagarbacken) 224 m² 
Risöns skola 1 497 m² 
Furuhedsskolan, del av hus F (till Sbo) 1 886 m² 
Karlsborgs förskola 237 m² 
Töre busstation 376 m² 
Morjärvs förskola 153 m² 
Grytnäs förskola, under försäljning 632 m² 
Ekorrstigen 11, under försäljning 143 m² 
Knektvägen 12, under försäljning 119 m² 
SUMMA 5 267 m² 

 
Beslutsunderlag 
Fastighetschef Camilla Sandins tjänsteskrivelse den 15 maj 2023.  
Kommunstyrelsens protokoll § 128/23. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Samtliga nämnder  
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§ 96 Dnr 2023-00137 101 

Förslag till ny förbundsordning - Kommunalförbundet 
Norrbottens Läns Kollektivtrafikmyndighet (RKM)  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna förslag till förbundsordning för 
Kommunalförbundet Norrbottens läns kollektivtrafikmyndighet med följande 
ändring i § 10 avseende järnvägstrafiken justeras enligt följande: 

Regionen ska även ansvara för och finansiera en sammanhållen regional persontåg-
strafik på samtliga sträckor inom regionen. I undantagsfall kan annat överenskom-
mas i avtal om särskilda skäl finns för detta. Principen ska gälla såväl på nu existe-
rande trafikerade sträckor och de som tillkommer med Norrbotniabanans utbygg-
nad. Sträckorna Luleå-Boden-Kiruna, Luleå-Boden–Umeå samt Luleå-Boden- Hapa-
randa trafikeras i dagsläget och trafiken utökas geografiskt allt eftersom att trafik 
på nya färdigställda etapper av Norrbotniabanan läggs till. 
 
Beskrivning av ärendet 
Maria S Henriksson, kommundirektör meddelar i tjänsteskrivelse den 5 april 2023, att 
Regionala Kollektivtrafikmyndigheten har i skrivelse 2023-03-20 inkommit med ett 
missiv till medlemmarna i Kommunalförbundet Norrbottens Läns 
Kollektivtrafikmyndigheten (RKM). 
 
RKM:s direktion har den 15 mars 2023 beslutat att förslaget till ny förbundsordning 
ska skickas ut till RKM:s medlemmar för respektive fullmäktiges godkännande. 
 
Förslag  
Susanne Andersson (S): För att skapa en ökad tydlighet, stärkt likabehandlings-
princip av regionens invånare och en förberedelse också för ny trafik på den kom-
mande Norrbotniabanan med nya trafikeringsorter. Särskilda skäl för att finansiera 
trafik med separata avtal kan vara om upphandlingar av trafik på sätt blir billigare 
för regionen/kommunerna totalt men en trolig effektivisering är att all tågtrafik 
upphandlas i en helhet av regionen utan uppdelningar. 
 
Det föreslås därför att § 10 avseende järnvägstrafiken justeras enligt följande: 

Regionen ska även ansvara för och finansiera en sammanhållen regional persontåg-
strafik på samtliga sträckor inom regionen. I undantagsfall kan annat överenskom-
mas i avtal om särskilda skäl finns för detta. Principen ska gälla såväl på nu existe-
rande trafikerade sträckor och de som tillkommer med Norrbotniabanans utbygg-
nad. Sträckorna Luleå-Boden-Kiruna, Luleå-Boden–Umeå samt Luleå-Boden- Hapa-
randa trafikeras i dagsläget och trafiken utökas geografiskt allt eftersom att trafik 
på nya färdigställda etapper av Norrbotniabanan läggs till. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 
Bifall eller avslag till Susanne Andersons (S) förslag. 
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Ordförande ställer Susanne Anderssons förslag för röstning och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Susanne Anderssons (S) förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Missiv till medlemmarna RKM 2023 
Förslag till ny förbundsordning. 
Jämförelse mellan den nuvarande förbundsordningen och förslaget. 
Maria S Henriksson, kommundirektör tjänsteskrivelse den 5 april 2023. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott protokoll § 35/23. 
Kommunstyrelsens protokoll § 104/23. 

 

Protokollsutdrag skickas till  
Kommunalförbundet Norrbottens Läns Kollektivtrafikmyndighet (RKM) 
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§ 97 Dnr 2023-00200 00 

Reglemente E-nämnden- revidering  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anta föreslaget reglemente för e-nämnden. 
 
Beskrivning av ärendet 
Stabschef Kenneth Björnfot meddelar i tjänsteskrivelse den 18 april 2023, att Norr-
bottens e-nämnd har sedan 2013 ett upprättat reglemente med tillhörande samver-
kansavtal (samverkansavtal reviderat 2016). I detta regleras nämndens uppgifter 
och ansvarsområden. Behov av översyn och möjlig revidering av reglemente och 
samverkansavtal har uppstått utifrån att ingående kommuner anser att nämndens 
uppdrag och uppgifter kan behöva förtydligas, särskilt vad gäller beslutsfattande och 
förvaltningsrelaterade uppgifter (för gemensamma lösningar och ramavtal). Därav 
har flera arbetsgrupper bestående av representanter med deltagare från flera av 
medlemskommunerna formerats och har under delar av året 2021 och 2022 arbetat 
fram rutiner, checklistor, riktlinjer och en gemensam samverkanshandbok för den 
operativa verksamheten inom nämnden. Vid e-nämndens sammanträde 2021-12-16 
e-nämnd Hid: 2021.83 antog nämnden verksamhetsplan för året 2022 där ett av 
verksamhetsmålen för året är att reglementet och samverkansavtalet ska revideras 
utifrån uppstådda behov av förtydligande och för en mer ändamålsenlig verksamhet.  
 
Olika förslag har diskuterats med beredningsgruppen och de olika arbetsgrupperna 
(arbetsgrupp intern struktur, arbetsgrupp upphandling och arbetsgrupp juridik), 
samt den politiska arbetsgruppen. Ett förslag till revidering av reglemente och sam-
verkansavtal har genom de olika arbetsgrupperna och i samverkan med berednings-
gruppen tagits fram. Detta förslag har via beredningsgruppen presenterats i alla 
medlemskommuner för förankring. Kalix kommun ombeds fatta beslut att anta revi-
derat reglemente Norrbottens e-nämnd i enlighet med bifogat underlag.  
 
Bilagor: 

 Reglemente för Norrbottens e-nämnd 
 
Beslutsunderlag 
Stabschef Kenneth Björnfot tjänsteskrivelse den 18 april 2023. 
Bilaga Reglemente för Norrbottens e-nämnd. 
Kommunikationsmaterial E-nämnden. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 48/23. 
Kommunstyrelsens protokoll § 126/23. 
 

 

Protokollsutdrag skickas till 
Norrbottens E-nämnd 
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§ 98 Dnr 2023-00201 00 

Samverkansavtal E-nämnden - revidering  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anta föreslaget samverkansavtal för e-nämnden. 
 
Beskrivning av ärendet 
Stabschef Kenneth Björnfot meddelar i tjänsteskrivelse den 18 april 2023, att 
Norrbottens e-nämnd har sedan 2013 ett upprättat reglemente med tillhörande 
samverkansavtal (samverkansavtal reviderat 2016). I detta regleras nämndens 
uppgifter och ansvarsområden. Behov av översyn och möjlig revidering av regle-
mente och samverkansavtal har uppstått utifrån att ingående kommuner anser att 
nämndens uppdrag och uppgifter kan behöva förtydligas, särskilt vad gäller be-
slutsfattande och förvaltningsrelaterade uppgifter (för gemensamma lösningar och 
ramavtal). Därav har flera arbetsgrupper bestående av representanter med delta-
gare från flera av medlemskommunerna formerats och har under delar av året 
2021 och 2022 arbetat fram rutiner, checklistor, riktlinjer och en gemensam sam-
verkanshandbok för den operativa verksamheten inom nämnden. Vid e-nämndens 
sammanträde 2021-12-16 e-nämnd Hid: 2021.83 antog nämnden verksamhets-
plan för året 2022 där ett av verksamhetsmålen för året är att reglementet och 
samverkansavtalet ska revideras utifrån uppstådda behov av förtydligande och för 
en mer ändamålsenlig verksamhet.  
 
Olika förslag har diskuterats med beredningsgruppen och de olika arbetsgrupper-
na (arbetsgrupp intern struktur, arbetsgrupp upphandling och arbetsgrupp juri-
dik), samt den politiska arbetsgruppen. Ett förslag till revidering av reglemente 
och samverkansavtal har genom de olika arbetsgrupperna och i samverkan med 
beredningsgruppen tagits fram. Detta förslag har via beredningsgruppen presen-
terats i alla medlemskommuner för förankring. Kalix kommun ombeds fatta beslut 
att anta reviderat samverkansavtal för Norrbottens e-nämnd i enlighet med bifo-
gat underlag.  
 
Bilagor: 

• Samverkansavtal för Norrbottens e-nämnd 
 
Beslutsunderlag 
Stabschef Kenneth Björnfots tjänsteskrivelse den 18 april 2023. 
Bilaga Samverksansavtal för Norrbottens e-nämnd. 
Kommunikationsmaterial E-nämnden. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll, § 49/23. 
Kommunstyrelsens protokoll § 127/23. 

 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Norrbottens E-nämnd 
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§ 99 Dnr 2023-00074 00 

Arbetsordning kommunala samrådsorgan - revidering 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar revidera arbetsordningen för kommunala samrådsorgan 
enligt bilaga.  
 
Beskrivning av ärendet 
Karin Hietala, kommunjurist meddelar i tjänsteskrivelse den 11 april 2023, att 
kommunfullmäktige har beslutat om nya regler för ersättning för förtroendevalda. 
Kommunen har även avvecklat organet utvecklingsutskott under kommunstyrelsen. 
 
Därför behöver arbetsordningen för de kommunala råden revideras för att 
överensstämma med ovanstående.  
 
Förslaget till revideringen innebär att utvecklingsutskottet som nämns i arbetsord-
ningen under rubriken samverkansrådet för landsbygdsfrågor byts ut till kommunsty-
relsens arbets- och personalutskott samt att under rubrikerna ekonomi och arvode för 
protokollförda sammanträden ändras lydelsen till att överensstämma med kommun-
fullmäktiges beslutade regler om ersättningar för förtroendevalda.  
 
Utöver ovanstående så har en ändring lagts in för att byta ut ordet handikapprådet till 
tillgänglighetsrådet i arbetsordningens inledning.  
 
Beslutsunderlag 
Karin Hietala, kommunjurist tjänsteskrivelse den 11 april 2023.      
Bilaga förslag till arbetsordning. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 34/23. 
Kommunstyrelsens protokoll § 103/23. 

 

Protokollsutdrag skickas till 
Socialnämnden 
Författningssamlingen 
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§ 100 Dnr 2023-00034 00 

Revidering av riktlinjer för arbetet med nationella minoriteter 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar revidera Riktlinjer för arbetet med nationella 
minoriteter enligt följande tillägg: 
 
Kommunens interna arbetsgrupp  
För att samla och få struktur i kommunens arbete med nationella minoriteter finns 
en intern arbetsgrupp. Den består dels av samordnaren för finska och meänkieli 
samt en politiker från kommunstyrelsen, och en tjänsteperson samt politiker från 
de nämnder som direkt omfattas av minoritetslagen, det vill säga fritid- och 
kulturnämnden, socialnämnden samt utbildningsnämnden. Varje nämnd får själv 
utse en politisk representant samt en ersättare för varje ny mandatperiod. När det 
gäller val av tjänstepersoner är det upp till respektive förvaltningschef. 
  
Beskrivning av ärendet  
Maria Vanhapiha Bergström, samordnare för finska och meänkieli meddelar i 
tjänsteskrivelse den 17 februari 2023, att i kommunens Riktlinjer för arbetet med 
nationella minoriteter behöver ett tillägg göras för att förtydliga kommunens interna 
arbetssätt, enligt följande:  
 
Kommunens interna arbetsgrupp  
För att samla och få struktur i kommunens arbete med nationella minoriteter finns 
en intern arbetsgrupp. Den består dels av samordnaren för finska och meänkieli 
samt en politiker från kommunstyrelsen, och en tjänsteperson samt politiker från de 
nämnder som direkt omfattas av minoritetslagen, det vill säga fritid- och 
kulturnämnden, socialnämnden samt utbildningsnämnden. Varje nämnd får själv 
utse en politisk representant samt en ersättare för varje ny mandatperiod. När det 
gäller val av tjänstepersoner är det upp till respektive förvaltningschef. 
 
Beslutsunderlag 
Maria Vanhapiha Bergström, samordnare för finska och meänkieli tjänsteskrivelse den 
17 februari 2023. 
Förslag till reviderade riktlinjer. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 36/23. 
Kommunstyrelsens protokoll § 105/23. 

 

Protokollsutdrag skickas till 
Maria Vanhapiha Bergström, samordnare för finska och meänkieli 
Författningssamlingen 
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§ 101 Dnr 2023-00135 101 

Regler för kommunalt partistöd - revidering  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar fastställa reglerna för partistöd i Kalix kommun med 
följande tillägg: 1 § ”Upphör partiet att vara representerat i kommunfullmäktige i 
samband med val utgår partistöd till den 31 december valåret.” 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunjurist Karin Hietala meddelar i tjänsteskrivelse den 26 april 2023, att 
partistödet är en viktig del av den lokala demokratin. Det finns ingen skyldighet att 
betala ut partistöd men alla kommuner och regioner gör det idag. Reglerna för 
partistöd i kommuner regleras i kommunallagen (2017:725), KL, som ger fullmäktige 
rätten att besluta om partistödets omfattning och formerna för det. Dvs. hur mycket 
stöd som partierna har rätt till samt vilka olika typer av stöd som ska finnas i 
kommunen, vanligen ett grund- och mandatstöd.  
 
4 kap. 31 § KL fastställer att ett beslut om partistöd ska innehålla ett krav på att 
mottagaren av partistödet årligen lämnar in en skriftlig redovisning. Redovisningen 
ska avse perioden 1 januari-31 december och ges in till fullmäktige senast sex 
månader efter redovisningsperiodens utgång. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 11 april 2023, § 66, ge kommunstyrelsen i uppdrag 
att till kommunfullmäktige i juni inkomma med ett reviderat förslag till lokala riktlinjer 
för partistöd. Föreslagen revideringen innebär att kommunfullmäktige föreskriver att 
redovisningen ska vara inlämnad senast den 30 juni året efter redovisningsperioden 
utgång. Till följd av den förändringen så föreslås även en förändring att utbetalning 
sker årligen i förskott under februari månad efter beslut av kommunfullmäktige. 
 
Utöver ovanstående föreslås att riktlinjerna byter dokumentnamn till regler och att en 
inledning läggs in i början av dokumentet som beskriver vilken lagstiftning som 
reglerar partistödet samt vad dokumentet reglerar. 
  
Förslag till beslut på sammanträdet 
Mikael Engren (S) föreslår följande skrivning under 1 § ”Upphör partiet att vara 
representerat i kommunfullmäktige i samband med val utgår partistöd till den  
31 december valåret.” 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Mikael Engren (S) förslag för röstning och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Mikael Engrens (S) förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunjurist Karin Hietalas tjänsteskrivelse den 26 april 2023. 
Bilaga Förslag till revidering. 
Powerpoint ärendegång. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 50/23.  
Kommunstyrelsens protokoll § 129/23. 
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§ 102 Dnr 2023-00210 00 

Beslut om partistöd - Socialdemokraterna  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar betala ut resterade partistöd för år 2023 till 
Socialdemokraterna som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL är 
representerade i fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Kommunfullmäktige beslutar därefter informera partierna att redovisning för 
partistödet år 2023 ska ha inlämnats senast 2024-06-30. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunjurist Karin Hietala meddelar i tjänsteskrivelse den 9 maj 2023, att kom-
munfullmäktige beslutade 2023-04-11 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att till 
kommunfullmäktige i juni inkomma med ett reviderat förslag till lokala riktlinjer för 
partistöd. Föreslagen revideringen innebär att kommunfullmäktige föreskriver att 
redovisningen ska vara inlämnad senast den 30 juni året efter redovisningsperioden 
utgång. Till följd av den förändringen så föreslås även en förändring att utbetalning 
sker årligen i förskott under februari månad efter beslut av kommunfullmäktige. 
 
I de riktlinjer för partistöd som varit gällande under åren 2022-2023 regleras i 
formerna för utbetalning att detta ska ske två gånger per år, i februari och juni 
efter att kommunfullmäktige behandlat redovisningarna och granskningsrapporten. 
I och med att redovisningarna för år 2022 behöver senast inkomma till kommunen 
den 30 juni året efter redovisningsperioden kan kommunfullmäktige inte ta 
ställning till dessa vid sammanträdet i juni. De partier som är representerade i 
fullmäktige har inkommit med redovisningarna för år 2021 i enlighet med 
bestämmelserna i kommunallagen.  
 
För kvarstående utbetalning år 2023 föreslås kommunfullmäktige besluta att betala 
ut partistöd till de politiska partier som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL 
är representerade i fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunjurist Karin Hietalas tjänsteskrivelse den 9 maj 2023. 
Socialdemokraternas granskningsrapport, verksamhetsrapport, redovisning 
partistöd. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 51/23.  
Kommunstyrelsens protokoll § 130/23. 
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§ 103 Dnr 2023-00214 00 

Beslut om partistöd - Centerpartiet 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar betala ut resterade partistöd för år 2023 till 
Centerpartiet som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL är representerade i 
fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Kommunfullmäktige beslutar därefter informera partierna att redovisning för 
partistödet år 2023 ska ha inlämnats senast 2024-06-30. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunjurist Karin Hietala meddelar i tjänsteskrivelse den 9 maj 2023, att 
kommunfullmäktige beslutade 2023-04-11 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att till 
kommunfullmäktige i juni inkomma med ett reviderat förslag till lokala riktlinjer för 
partistöd. Föreslagen revideringen innebär att kommunfullmäktige föreskriver att 
redovisningen ska vara inlämnad senast den 30 juni året efter redovisningsperioden 
utgång. Till följd av den förändringen så föreslås även en förändring att utbetalning 
sker årligen i förskott under februari månad efter beslut av kommunfullmäktige. 
 
I de riktlinjer för partistöd som varit gällande under åren 2022-2023 regleras i 
formerna för utbetalning att detta ska ske två gånger per år, i februari och juni efter 
att kommunfullmäktige behandlat redovisningarna och granskningsrapporten. I och 
med att redovisningarna för år 2022 behöver senast inkomma till kommunen den  
30 juni året efter redovisningsperioden kan kommunfullmäktige inte ta ställning till 
dessa vid sammanträdet i juni. De partier som är representerade i fullmäktige har 
inkommit med redovisningarna för år 2021 i enlighet med bestämmelserna i 
kommunallagen.  
 
För kvarstående utbetalning år 2023 föreslås kommunfullmäktige besluta att betala 
ut partistöd till de politiska partier som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL 
är representerade i fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunjurist Karin Hietalas tjänsteskrivelse den 9 maj 2023. 
Centerpartiets verksamhetsberättelse. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 52/23.  
Kommunstyrelsens protokoll § 131/23. 
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§ 104 Dnr 2023-00217 00 

Beslut om partistöd - Miljöpartiet  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar betala ut resterade partistöd för år 2023 till Miljöpartiet 
som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL är representerade i fullmäktige och 
som är juridiska personer. 
 
Kommunfullmäktige beslutar därefter beslutar informera partierna att redovisning för 
partistödet år 2023 ska ha inlämnats senast  
2024-06-30. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunjurist Karin Hietala meddelar i tjänsteskrivelse den 9 maj 2023, att 
kommunfullmäktige beslutade 2023-04-11 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att till 
kommunfullmäktige i juni inkomma med ett reviderat förslag till lokala riktlinjer för 
partistöd. Föreslagen revideringen innebär att kommunfullmäktige föreskriver att 
redovisningen ska vara inlämnad senast den 30 juni året efter redovisningsperioden 
utgång. Till följd av den förändringen så föreslås även en förändring att utbetalning 
sker årligen i förskott under februari månad efter beslut av kommunfullmäktige. 
 
I de riktlinjer för partistöd som varit gällande under åren 2022-2023 regleras i 
formerna för utbetalning att detta ska ske två gånger per år, i februari och juni efter 
att kommunfullmäktige behandlat redovisningarna och granskningsrapporten. I och 
med att redovisningarna för år 2022 behöver senast inkomma till kommunen den  
30 juni året efter redovisningsperioden kan kommunfullmäktige inte ta ställning till 
dessa vid sammanträdet i juni. De partier som är representerade i fullmäktige har 
inkommit med redovisningarna för år 2021 i enlighet med bestämmelserna i 
kommunallagen.  
 
För kvarstående utbetalning år 2023 föreslås kommunfullmäktige besluta att betala 
ut partistöd till de politiska partier som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL 
är representerade i fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunjurist Karin Hietalas tjänsteskrivelse den 9 maj 2023. 
Miljöpartiets verksamhetsberättelse och granskningsrapport. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 53/23.  
Kommunstyrelsens protokoll § 132/23. 
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Miljöpartiet 
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§ 105 Dnr 2023-00216 00 

Beslut om partistöd - Vänsterpartiet 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar betala ut resterade partistöd för år 2023 till 
Vänsterpartiet som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL är representerade i 
fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Kommunfullmäktige beslutar därefter informera partierna att redovisning för 
partistödet år 2023 ska ha inlämnats senast 2024-06-30. 
 
Stödet betalas ut under förutsättning att redovisning från partiet inkommer senast 
den 30 juni 2023.  
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunjurist Karin Hietala meddelar i tjänsteskrivelse den 9 maj 2023, att 
kommunfullmäktige beslutade 2023-04-11 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att till 
kommunfullmäktige i juni inkomma med ett reviderat förslag till lokala riktlinjer för 
partistöd. Föreslagen revideringen innebär att kommunfullmäktige föreskriver att 
redovisningen ska vara inlämnad senast den 30 juni året efter redovisningsperioden 
utgång. Till följd av den förändringen så föreslås även en förändring att utbetalning 
sker årligen i förskott under februari månad efter beslut av kommunfullmäktige. 
 
I de riktlinjer för partistöd som varit gällande under åren 2022-2023 regleras i 
formerna för utbetalning att detta ska ske två gånger per år, i februari och juni efter 
att kommunfullmäktige behandlat redovisningarna och granskningsrapporten. I och 
med att redovisningarna för år 2022 behöver senast inkomma till kommunen den  
30 juni året efter redovisningsperioden kan kommunfullmäktige inte ta ställning till 
dessa vid sammanträdet i juni. De partier som är representerade i fullmäktige har 
inkommit med redovisningarna för år 2021 i enlighet med bestämmelserna i 
kommunallagen.  
 
För kvarstående utbetalning år 2023 föreslås kommunfullmäktige besluta att betala 
ut partistöd till de politiska partier som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL 
är representerade i fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Carl Otto Gählman (FIK): Tillägg till beslut: Stödet betalas ut under förutsättning att 
redovisning från partiet inkommer senast den 30 juni 2023.  
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Carl Otto Gählman (FIK) tillägg för röstning och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Carl Otto Gählmans (FIK) tillägg. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunjurist Karin Hietalas tjänsteskrivelse den 9 maj 2023. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 54/23.  
Kommunstyrelsens protokoll § 133/23. 
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§ 106 Dnr 2023-00215 00 

Beslut om partistöd - Moderaterna   
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar betala ut resterade partistöd för år 2023 till 
Moderaterna som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL är representerade i 
fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Kommunstyrelsen föreslår, att kommunfullmäktige därefter beslutar informera 
partierna att redovisning för partistödet år 2023 ska ha inlämnats senast  
2024-06-30. 
 
Stödet betalas ut under förutsättning att redovisning från partiet inkommer senast 
den 30 juni 2023.  
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunjurist Karin Hietala meddelar i tjänsteskrivelse den 9 maj 2023, att 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-04-11 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att till 
kommunfullmäktige i juni inkomma med ett reviderat förslag till lokala riktlinjer för 
partistöd. Föreslagen revideringen innebär att kommunfullmäktige föreskriver att 
redovisningen ska vara inlämnad senast den 30 juni året efter redovisningsperioden 
utgång. Till följd av den förändringen så föreslås även en förändring att utbetalning 
sker årligen i förskott under februari månad efter beslut av kommunfullmäktige. 
 
I de riktlinjer för partistöd som varit gällande under åren 2022-2023 regleras i 
formerna för utbetalning att detta ska ske två gånger per år, i februari och juni efter 
att kommunfullmäktige behandlat redovisningarna och granskningsrapporten. I och 
med att redovisningarna för år 2022 behöver senast inkomma till kommunen den  
30 juni året efter redovisningsperioden kan kommunfullmäktige inte ta ställning till 
dessa vid sammanträdet i juni. De partier som är representerade i fullmäktige har 
inkommit med redovisningarna för år 2021 i enlighet med bestämmelserna i 
kommunallagen.  
 
För kvarstående utbetalning år 2023 föreslås kommunfullmäktige besluta att betala 
ut partistöd till de politiska partier som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL 
är representerade i fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Carl Otto Gählman (FIK): Tillägg till beslut: Stödet betalas ut under förutsättning att 
redovisning från partiet inkommer senast den 30 juni 2023.  
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Carl Otto Gählman (FIK) tillägg för röstning och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Carl Otto Gählmans (FIK) tillägg. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunjurist Karin Hietalas tjänsteskrivelse den 9 maj 2023. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 55/23.  
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Kommunstyrelsens protokoll § 134/23. 
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§ 107 Dnr 2023-00218 00 

Beslut om partistöd - Liberalerna  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar betala ut resterade partistöd för år 2023 till Liberalerna 
som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL är representerade i fullmäktige och 
som är juridiska personer. 
 
Kommunfullmäktige beslutar därefter informera partierna att redovisning för 
partistödet år 2023 ska ha inlämnats senast 2024-06-30. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunjurist Karin Hietala meddelar i tjänsteskrivelse den 9 maj 2023, att 
kommunfullmäktige beslutade 2023-04-11 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att till 
kommunfullmäktige i juni inkomma med ett reviderat förslag till lokala riktlinjer för 
partistöd. Föreslagen revideringen innebär att kommunfullmäktige föreskriver att 
redovisningen ska vara inlämnad senast den 30 juni året efter redovisningsperioden 
utgång. Till följd av den förändringen så föreslås även en förändring att utbetalning 
sker årligen i förskott under februari månad efter beslut av kommunfullmäktige. 
 
I de riktlinjer för partistöd som varit gällande under åren 2022-2023 regleras i 
formerna för utbetalning att detta ska ske två gånger per år, i februari och juni efter 
att kommunfullmäktige behandlat redovisningarna och granskningsrapporten. I och 
med att redovisningarna för år 2022 behöver senast inkomma till kommunen den  
30 juni året efter redovisningsperioden kan kommunfullmäktige inte ta ställning till 
dessa vid sammanträdet i juni. De partier som är representerade i fullmäktige har 
inkommit med redovisningarna för år 2021 i enlighet med bestämmelserna i 
kommunallagen.  
 
För kvarstående utbetalning år 2023 föreslås kommunfullmäktige besluta att betala 
ut partistöd till de politiska partier som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL 
är representerade i fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunjurist Karin Hietalas tjänsteskrivelse den 9 maj 2023. 
Liberalernas granskningsrapport, revisionsberättelse, årsredovisning. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 56/23.  
Kommunstyrelsens protokoll § 135/23. 
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§ 108 Dnr 2023-00195 00 

Beslut om partistöd - Framtid i Kalix 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar betala ut resterade partistöd för år 2023 till Framtid i Kalix 
som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL är representerade i fullmäktige och som 
är juridiska personer. 
 
Kommunfullmäktige beslutar därefter informera partierna att redovisning för partistödet år 
2023 ska ha inlämnats senast 2024-06-30. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunjurist Karin Hietala meddelar i tjänsteskrivelse den 9 maj 2023, att 
kommunfullmäktige beslutade 2023-04-11 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att till 
kommunfullmäktige i juni inkomma med ett reviderat förslag till lokala riktlinjer för 
partistöd. Föreslagen revideringen innebär att kommunfullmäktige föreskriver att 
redovisningen ska vara inlämnad senast den 30 juni året efter redovisningsperioden 
utgång. Till följd av den förändringen så föreslås även en förändring att utbetalning sker 
årligen i förskott under februari månad efter beslut av kommunfullmäktige. 
 
I de riktlinjer för partistöd som varit gällande under åren 2022-2023 regleras i formerna 
för utbetalning att detta ska ske två gånger per år, i februari och juni efter att 
kommunfullmäktige behandlat redovisningarna och granskningsrapporten. I och med att 
redovisningarna för år 2022 behöver senast inkomma till kommunen den 30 juni året efter 
redovisningsperioden kan kommunfullmäktige inte ta ställning till dessa vid sammanträdet 
i juni. De partier som är representerade i fullmäktige har inkommit med redovisningarna 
för år 2021 i enlighet med bestämmelserna i kommunallagen.  
 
För kvarstående utbetalning år 2023 föreslås kommunfullmäktige besluta att betala ut 
partistöd till de politiska partier som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL är 
representerade i fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunjurist Karin Hietalas tjänsteskrivelse den 9 maj 2023. 
Framtid i Kalix verksamhetsberättelse.  
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 57/23.  
Kommunstyrelsens protokoll § 136/23. 
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§ 109 Dnr 2023-00213 00 

Beslut om partistöd - Sverigedemokraterna Kalix  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar betala ut resterade partistöd för år 2023 till 
Sverigedemokraterna som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL är 
representerade i fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Kommunfullmäktige beslutar därefter informera partierna att redovisning för 
partistödet år 2023 ska ha inlämnats senast 2024-06-30. 
 
Beskrivning av ärendet 
Kommunjurist Karin Hietala meddelar i tjänsteskrivelse den 9 maj 2023, att 
kommunfullmäktige beslutade 2023-04-11 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att till 
kommunfullmäktige i juni inkomma med ett reviderat förslag till lokala riktlinjer för 
partistöd. Föreslagen revideringen innebär att kommunfullmäktige föreskriver att 
redovisningen ska vara inlämnad senast den 30 juni året efter redovisningsperioden 
utgång. Till följd av den förändringen så föreslås även en förändring att utbetalning 
sker årligen i förskott under februari månad efter beslut av kommunfullmäktige. 
 
I de riktlinjer för partistöd som varit gällande under åren 2022-2023 regleras i 
formerna för utbetalning att detta ska ske två gånger per år, i februari och juni efter 
att kommunfullmäktige behandlat redovisningarna och granskningsrapporten. I och 
med att redovisningarna för år 2022 behöver senast inkomma till kommunen den  
30 juni året efter redovisningsperioden kan kommunfullmäktige inte ta ställning till 
dessa vid sammanträdet i juni. De partier som är representerade i fullmäktige har 
inkommit med redovisningarna för år 2021 i enlighet med bestämmelserna i 
kommunallagen.  
 
För kvarstående utbetalning år 2023 föreslås kommunfullmäktige besluta att betala 
ut partistöd till de politiska partier som i enlighet med 4 kap. 29 § andra stycket KL 
är representerade i fullmäktige och som är juridiska personer. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunjurist Karin Hietalas tjänsteskrivelse den 9 maj 2023. 
Sverigedemokraternas verksamhetsberättelse. 
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 58/23.  
Kommunstyrelsens protokoll § 137/23. 

 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Sverigedemokraterna 
Ekonomienheten 
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§ 110 Dnr 2022-00669 103 

Motionssvar - Gamla elljusspåret - ännu en gång  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 
 
Reservation 
Carl Otto Gählman (FIK) reserverar sig mot beslutet. 
 
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman (GIK) 
föreslår i motion 27 november 2022 följande: 
 
”Gamla elljusspåret - ännu en gång! Motion om motion från Framtid i Kalix vid KF-
sammanträdet den 28:e November. 
 
Framtid i Kalix interpellationer och motioner får alltid stort genomslag bland 
allmänheten, de kommenteras friskt på kafferaster och “på sta´n”! 
 
En sådan motion var motionen om gamla elljusspåret, det som utgår från Rammel-
berget. Framtid i Kalix har mottagit så många positiva signaler gällande våra tan-
kar om uppröjning och upprustning av Kalix forna stolthet. Det gamla elljusspåret 
används av många glada motionärer, rastande hundägare, konditionstränande id-
rottslag, de som inte vill bli omkullsprungna av hurtbullar, de som just börjat att 
inse att motion kan vara bra för välbefinnandet med flera, med flera. 
 
Därför är det av yttersta vikt att det gamla elljusspåret omgående rensas från sly 
och att belysningen funktionstestas. Driften av detsamma kan sedan läggas ut på 
en förening som är villig att sköta driften av detsamma. Allt för en ytterst ringa 
mängd pengar!” 
 
Kommunfullmäktige har den 28 november 2022, § 215, beslutat lämna motionen 
till fritids- och kulturnämnden för beredning. 
 
Fritids- och kulturnämnden meddelar den 23 mars 2023, § 34, att fritids- och 
kulturnämnden fick inför budget 2016 krav på en verksamhetsanpassning med  
2 milj kr. Nämnden beslutade 20 april 2015 § 26, att en av åtgärderna för att klara 
verksamhetsanpassningen var att Rammelbergets elljusspår skulle läggas vilande, 
ingen upprustning i form av bark eller armaturer. Belysningen skulle vara släckt 
under säsongen och inga skidspår skulle prepareras. Detta innebar en besparing 
med 120 000 kr årligen.  
 
Det som tidigare var Rammelbergets elljusspår benämner FoK efter beslutet som 
Rammelbergets motions- och strövstråk. 
 
Sedan beslutet 2016 har det under årens lopp inkommit önskemål om olika 
åtgärder på området vid Rammelberget. Bland annat ett Kalixförslag 2017 med  
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37 namnunderskrifter med önskemål om en upprustning av Rammelbergets 
elljusspår med grillplats, ett trivsammare målområde, en koordinations- och 
rörelsebana samt styrkestationer runt spåret. Förslaget avslogs av nämnden den 
11 oktober 2017, § 46, eftersom man gjorde bedömningen att ekonomiska 
resurser saknades till drift och underhåll av dessa investeringar. 
 
Den 18 oktober 2021 inkom Carl Otto Gählman, Doris Lilian Kerttu och Johanna 
Söderman (FIK) med en motion, Motion om motion(spår), med följande innehåll: 
  
”Rammelbergets elljus-/motionspår - Kalix gamla stolthet! Men visst - vi har nu 
också nya fina spår vid skidstadion i Djuptjärn.  
När vi nu har dessa två anläggningar - för det är väl inte så att det är nedlagt? - så 
breddar detta inte bara utbudet i Kalix och dess attraktivitet, det gör allt detta för 
en verkligt låg kostnad - om det bara underhålls. Sedvanligt underhåll!  
Skogsmullar, barn och ungdomar, hurtbullar av olika kategorier, orienterare, rena 
motionärer samt träningsgrupper i många olika sporter - många är de som kan ha 
nytta av det “gamla” elljusspåret. Och vintertid - pista det för gående! 
 
Framtid i Kalix motion lyder därför som följer;  
Kalixborna behöver och har nytta av det “gamla elljusspåret”, ge det bara 
sedvanligt underhåll, klipp och röj - för det behövs verkligen! Helt enkelt - en 
ytterst kostnadseffektiv breddning av kommunens utbud.” 
 
Kommunfullmäktige har den 18 oktober 2021, § 214, lämnat denna motion till 
fritids- och kulturnämnden för beredning. 
 
Beredningen resulterade i följande underlag till nämnden inför beslutet: 
 
”Fritids- och kulturnämnden fick inför budget 2016 krav på en 
verksamhetsanpassning med 2 miljoner kronor. Nämnden beslutade därför 20 april 
2015 § 26, att en av åtgärderna för att klara verksamhetsanpassningen var att 
Rammelbergets elljusspår skulle läggas vilande, ingen upprustning i form av bark 
eller armaturer. Belysningen skulle vara släckt under säsongen och inga skidspår 
skulle prepareras. Detta innebar en besparing med 120 000 kronor årligen.  
 
Det som tidigare var Rammelbergets elljusspår benämns därför idag hos FoK för 
Rammelbergets motions- och strövstråk. 
 
Fritids- och kulturnämnden beslutade den 17 maj 2018, § 25, om en 
utvecklingsplan för idrottsanläggningar utifrån framtidens behov, i den finns inga 
förslag på att ändra tidigare beslut vad gäller Rammelbergets motions- och 
strövstråk. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 30 augusti 2021, § 161, att försiktighet med nya 
åtaganden ska vidtagas särskilt för fritids- och kulturnämnden.  
 
Ett årligt underhåll med pistning för gående (kostnaden för detta är samma som för 
pistning av skidspår eftersom pistmaskinen förbrukar samma mängd bränsle och 
arbetstid oavsett om spårdragaren är nedfälld eller inte) beräknas i dagsläget till 
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150 000 kronor. Stolpbyte och installation av modern LED-belysning skulle 
innebära en investering på ca 1.5 miljoner.” 
 
Fritids- och kulturnämnden föreslog den 23 mars 2022, § 35, att 
kommunfullmäktige avslår motionen, vilket kommunfullmäktige gjorde den 13 juni 
2022, § 114. 
 
Beredningens förslag 
Fritid- och kulturförvaltningens driftspersonal försöker i mån av tid att röja sly och 
göra sporadiska insatser för att underhålla Rammelbergets motions- och strövstråk 
eftersom det finns ett intresse av området för rekreation och närliggande skolors 
idrottsundervisning. Men det saknas både personella- och ekonomiska resurser att 
göra någon större upprustning. Att funktionstesta det gamla belysningssystemet 
låter sig inte göras med enkelhet eftersom det sedan beslutet 2015 inte finns något 
abonnemang på elleverans som en del av den besparing som då gjordes.  
 
Ingen förening har sedan 2015 kontaktat fritids- och kulturförvaltningen för att 
diskutera ett åtagande angående driften av Rammelbergets motions- och 
strövstråk, om ett sådant intresse finns som kan leda till ett skötselavtal så skulle 
det vara välkommet. Det skulle inte heller kräva något beslut i fullmäktige 
eftersom det finns angett i nämndens delegationsordning att ett sådant avtal kan 
tecknas av förvaltningschefen.  
 
Med anledning av ovanstående rekommenderar beredningen att fritids- och 
kulturnämnden föreslår ett avslag på motionen. 
 
Beslutsunderlag 
Motion från Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna 
Söderman (FIK) 27 november 2022.  
Protokollsutdrag kommunfullmäktige § 215/22. 
Protokollsutdrag fritids- och kulturnämnden § 34/23.      
Kommunstyrelsens protokoll § 106/23. 

 

 
Protokollsutdrag skickas till 
Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman (FIK) 
Fritids- och kulturnämnden 
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§ 111 Dnr 2022-00595 103 

Motionssvar - ekonomisk rådgivning  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar avslå motionen gällande förslaget att kraftigt utöka 
telefontiderna för budget- och skuldrådgivning. 
      
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman (FIK) 
föreslår i motion den 17 oktober 2022 följande: 
 
Vintern kommer att bli kall! I och för sig inte så häpnadsväckande! Men den 
kommer att bli extra kall för många personer pga att den enskildes och familjernas 
ekonomi kommer att försämras och bli hårt ansatt under kommande år. Höga 
drivmedelspriser, försämrade reseavdrag, höjda räntor, höga elpriser, förmodligen 
kraftigt höjda hyror, kraftigt höjda matpriser etc, etc gör att kommunen kommer 
att få ta emot många förfrågningar rörande privatekonomisk utsatthet. Kommunens 
budget- och skuldrådgivning har för närvarande telefontid tre dagar i veckan under 
en timme. Framtid i Kalix anser att detta är alldeles för lite och föreslår att 
telefontiden kraftigt utökas för att möta det eventuella behov på grund av de 
många kriser som vi bevittnar just nu. Det skulle innebära att mångas frustration 
och oro i viss mån kan motverkas då kommunens budget- och skuldrådgivare kan 
vägleda och hänvisa skuldsatta i rätt riktning.  
 
Kommunfullmäktige har den 17 oktober 2022, § 152, beslutat lämna motionen till 
socialnämnden för beredning.  
 
Socialnämnden meddelar i protokoll den 29 mars 2023, § 66, att de tar emot 
förslaget om att kraftigt utöka telefontiden. Socialnämnden gör bedömningen att 
det i dagsläget inte föreligger något behov av att utöka telefontiderna. De 
kommunmedborgare som söker hjälp, råd och stöd av kommunens budget- och 
skuldrådgivning (BUS) återkopplas skyndsamt. 
 
Kontaktvägar för BUS är följande – telefon, e-post eller brev. Kontakt via telefon 
ska normalt ske under den inbokade telefontid på måndag, tisdag och fredag kl 
08:00-09:00. Om en person ringer under icke schemalagd telefontid så syns detta i 
missade samtal. Den inringande personen kan även lämna ett meddelande på 
budget- och skuldrådgivarens telefonsvarare. Budget- och skuldrådgivaren ringer 
så snart tillfälle ges, normalt redan samma arbetsdag. För de personer som 
kontaktar budget- och skuldrådgivaren på kvällar eller under helger sker kontakten 
vid första ordinarie arbetsdag.  
 
Det går även att kontakta budget- och skuldrådgivningen är via e-posten - 
bus@kalix.se. Till e-posten kan de personer som önskar hjälp mejla in dygnet runt. 
E-post besvaras tidigast under nästkommande arbetsdag. 
 
Det går även att sända in sina frågor via brev till Kalix Kommun, Budget- och 
skuldrådgivningen. Brev besvaras som tidigast under nästkommande arbetsdag. 

mailto:bus@kalix.se
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Hur kontakten med medborgaren sker beror på vilka uppgifter som lämnats i 
brevet.  
 
Information om hur kommunens invånare kommer i kontakt med budget- och 
skuldrådgivaren samt av denne kan vara behjälplig med finns på kommunens 
hemsida  https://www.kalix.se/Omsorg/Konsumentvagledning-ekonomi-och-
forsorjningsstod/Budget--och-skuldradgivning/ 
 
Socialnämnden föreslår kommunfullmäktige  
 

- Att avslå motionen gällande förslaget att kraftigt utöka telefontiderna för 
budget- och skuldrådgivning. 

 
Jämställdhetsanalys 
Ärendet föranleder ingen jämställdhetsanalys då behovet avgör. Föregående år 
(2022) sökte totalt 124 individer hjälp av budget- och skuldrådgivaren av dessa var 
44% kvinnor och 56% män.       
 
Beslutsunderlag 
Motion från Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna  
Söderman (FIK).  
Kommunfullmäktiges protokoll § 152/22. 
Socialnämndens protokoll § 66/23. 
Kommunstyrelsens protokoll § 138/23. 
  
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Motion från Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna 
Söderman (FIK) 
Socialnämnden 
 
 

https://www.kalix.se/Omsorg/Konsumentvagledning-ekonomi-och-forsorjningsstod/Budget--och-skuldradgivning/
https://www.kalix.se/Omsorg/Konsumentvagledning-ekonomi-och-forsorjningsstod/Budget--och-skuldradgivning/
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§ 112 Dnr 2022-00667 102 

Motionssvar - Finns det en framtid för Folkets Hus i kommunal 
regi?  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anse motionen besvarad. 
 
Beskrivning av ärendet  
Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman (FIK) 
föreslår i motion 25 november 2022 följande:  
 
"I flera är har diskussioner förts huruvida Folkets Hus ska överlåtas till andra aktörer 
eller drivas i fritids- och kulturnämndens regi. Framtid i Kalix ser i dagsläget inte 
några utsikter att vi kommer att landa i en tillfredsställande lösning för Folkets Hus då 
vi tror att "käbblet" beror på att vi diskuterar frågan från fel utgångspunkt. Vi behöver 
sätta värt fokus pä att diskutera vad Folkets Hus skall användas till och vilka tänkbara 
verksamheter som skall inrymmas däri. Innebörden kan bli att verksamheter kan 
flyttas till eller från huset. Därför behöver vi pausa diskussionerna och tillsätta en 
utredning som inte har kopplingar till fritids- och kulturnämnden. Utredningen skall 
följa gängse utredningsmetodik och vara fri från ideologier.  
 
Vi ser självklart helst att utredaren är extern men vi vill inte riskera att kostnaden för 
en sådan utredning kan användas för att stoppa utredningen.  
 
Framtid i Kalix yrkar att fullmäktige tillsätter en utredning i motionens anda och att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att initiera arbetet.  
 
Kommunstyrelsen bör sedermera återkomma till fullmäktige med olika tänkbara 
verksamheter (både befintliga och nya) som vinner på att finnas i Folkets Hus samt 
presentera såväl konsekvenser av de olika alternativen som kostnadskalkyler."  
 
Kommunfullmäktige har den 28 november 2022, § 213, beslutat lämna motionen 
till fritids- och kulturnämnden för beredning. 
 
Fritids- och kulturnämnden meddelar den 23 mars 2023, § 35, att Kalix 
Folketshusförening har sedan 1994 drivit verksamhet i Folkets Hus. I juni 2018 
begärde Kalix Folketshusförening sig i konkurs. Fritids- och kulturförvaltningen fick 
uppdraget att sköta temporär drift resten av 2018. 
 
Fritids- och kulturnämnden har den 6 december 2018, § 76, föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar ge fritids- och kulturnämnden i uppdrag, att driva 
Kalix Folkets Hus i egen regi.  
 
Kommunfullmäktige har den 4 februari 2019, § 27, beslutat följande:  
• Fritids- och kulturnämnden får i uppdrag att driva Kalix Folkets Hus i egen regi 
under perioden 2019–2021.  
• Årligt verksamhetsanslag utgår med 360 000 kr för drift av verksamheten. 
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• Budget för fastighetens driftskostnader, lokalvård, löpande och långsiktigt 
underhåll, fastighetsskötsel, renhållning, elenergi, värme och vatten förs över från 
kommunstyrelsen till fritids- och kulturnämnden.  
• Utvärdering av verksamheten ska redovisas till kommunfullmäktige i februari 
2020 och beslut om driftsform ska fattas februari 2021 
 
I enlighet med framtagen beredning från kommundirektör Maria Henriksson och fri-
tids- och kulturchef Karl-Göran Lindbäck beslutar fritids- och kulturnämnden 2020-
08-27 § 49 ställa sig positiv till beredningsförslaget att föreslå kommunfullmäktige 
besluta att förlänga fritids- och kulturnämndens uppdrag att driva Kalix Folkets Hus 
i egen regi ett år t.o.m. 2022 och att verksamhetsanslag utgår med 360 000 kr för 
drift av verksamheten. Budget för fastighetens driftskostnader, lokalvård, löpande 
och långsiktigt underhåll, fastighetsskötsel, renhållning, elenergi, värme och vatten 
anslås till fritids- och kulturnämnden. Fritids- och kulturnämnden föreslår även 
kommunfullmäktige besluta att verksamhetsanslaget på 360 000 kronor ska index-
regleras. Fritids- och kulturnämnden föreslår också kommunfullmäktige besluta att 
fritids- och kulturnämnden även bör kompenseras för kommande investeringar och 
reinvesteringar utöver driftskostnader. 
 
Kommunfullmäktige har den 28 september 2020, § 152, beslutat förlänga fritids- 
och kulturnämndens uppdrag att driva Kalix Folkets Hus i egen regi t o m 2022. 
Verksamhetsanslag utgår med 360 000 kr för drift av verksamheten. Budget för 
fastighetens driftskostnader, lokalvård, löpande och långsiktigt underhåll, 
fastighetsskötsel, renhållning, elenergi, värme och vatten anslås till fritids- och 
kulturnämnden. Kalix Folkets hus ska drivas i egen regi under perioden 2019 – 
2022. Utvärdering av verksamheten samt beslut om driftsform ska fattas i april 
2022 för genomförande verksamhetsåret 2023. 
 
Fritids- och kulturnämnden beslutade den 12 maj 2022, § 47, rekommendera 
kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta förlänga fritids- och 
kulturnämndens uppdrag att driva Kalix Folkets Hus i egen regi under perioden 
2023–2025. Utvärdering av verksamheten samt beslut om driftsform ska fattas i 
april 2025 för genomförande verksamhetsåret 2026. Verksamhetsanslag utgår med 
500 000 kr för drift av verksamheten. Budget för fastighetens driftskostnader, 
lokalvård, löpande och långsiktigt underhåll, fastighetsskötsel, renhållning, 
elenergi, värme och vatten anslås till fritids- och kulturnämnden. 
  
Kommunfullmäktige beslutar den 13 juni 2022 § 100, återremittera ärendet till 
fritids- och kulturnämnden för att komplettera ärendet med underlag som beskriver 
alternativa driftsformer. 
 
Fritids- och kulturnämnden beslutade den 22 september 2022, § 73, komplettera 
sitt tidigare förslag med en beskrivning av alternativa driftsformer samt hänvisa till 
tidigare framtagna alternativ för fortsatt drift av Kalix Folkets Hus. 
 
Kommunfullmäktige beslutade den 28 november 2022, § 196, förlänga fritids- och 
kulturnämndens uppdrag att driva Kalix Folkets Hus i egen regi under perioden 
2023–2025. 
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Utvärdering av verksamheten samt beslut om driftsform ska fattas i april 2025 för 
genomförande verksamhetsåret 2026. 
  
Verksamhetsanslag utgår med 360 000 kr årligen för drift av verksamheten.  
Budget för fastighetens driftskostnader, lokalvård, löpande och långsiktigt 
underhåll, fastighetsskötsel, renhållning, elenergi, värme och vatten anslås till 
fritids- och kultur-nämnden. 
 
Kommunicering av förslaget till beslut 
Fritids- och kulturnämndens arbetsutskott har den 16 februari 2023, § 20, gett 
fritids- och kulturchefen i uppdrag att utreda Folkets hus innehåll, drift och 
ekonomi. Utredningen ska visa på möjligheter till en långsiktig lösning för att få ett 
levande hus för alla, med inriktning på barn och ungdom, samt även kultur av olika 
slag. Utredningen ska vara klar under 2023 och redovisas löpande till fritids- och 
kulturnämnden. 
 
Med anledning av att en utredning om en långsiktig lösning för innehåll, drift och 
ekonomi på Kalix Folkets hus är initierad av nämnden rekommenderar beredningen 
nämnden föreslå, att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Fritids- och kulturnämnden föreslår, att kommunfullmäktige avslår motionen. 
 
Förslag till beslut på sammanträdet 
Linda Frohm (M): Anse motionen besvarad. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer Linda Frohm (M) förslag för röstning och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Linda Frohms (M) förslag. 
 
Ajournering 
Kl 15:45-15:50. 
 
Beslutsunderlag  
Motion från Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna  
Söderman (FIK). 
Kommunfullmäktiges protokoll § 213/22. 
Fritids- och kulturnämndens protokoll § 35/23. 
Kommunstyrelsens protokoll § 107/23. 

 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman (FIK) 
Fritids- och kulturnämnden 
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§ 113 Dnr 2023-00037 103 

Motionssvar - svar inom 24h  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar avslå motionen. 
 
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman (FIK), 
föreslår i motion den 4 februari 2023, följande: 
 
”Framtid i Kalix har vid ett antal tillfällen påtalat - och även motionerat - om vikten av 
att ge svar till de - privatpersoner/organisationer/företag - som av en eller annan 
anledning vill komma i kontakt med kommunens funktioner i form av tjänstemän 
och/eller politiker. En attraktiv kommun negligerar inte kommunmedborgarnas 
ambitioner med att söka kontakt. Det är därmed inte acceptabelt att den som sökt 
kontakt med kommunen inte inom 24h arbetstid får en första återkoppling i ärendet. I 
denna första återkoppling kan det från förvaltningarnas/nämndernas sida mycket väl 
vara skrivet att “vi kommer inom två arbetsdagar att ta ytterligare kontakt med Dig 
för att få en djupare insikt i Ditt ärende….” Ytterligare en väldigt viktig funktion för en 
attraktiv kommun är att “ta hand om” och värdesätta de personer som söker tjänst 
vid Kalix kommun. Detta innebär att när ansökan mottages så skickas med vändande 
post en bekräftelse där rekryteringsgången presenteras med tid för bland annat 
uppföljning/intervjuer. Om sedan inte ansökan leder till intervju och/eller tjänst så 
måste kommunen ta förnyad personlig kontakt med den sökande och förklara 
situationen. 
 
Framtid i Kalix motion lyder därför som följer; 
● En attraktiv kommun visar sin tillvändhet bland annat genom att ge snar respons på 
medborgarnas kontakt/sökande till tjänst inom kommunens förvaltningar och politiker. 
Därför måste nya grepp tas och implementera återkoppling inom 24h med därpå 
följande förutbestämd uppföljning.” 
 
Kommunfullmäktige har den 6 februari 2023, § 38, beslutat lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Maria S Henriksson, kommundirektör meddelar i tjänsteskrivelse den 10 mars 2023, 
att i Kalix kommun har sedan 2017 aktivt arbetat med att förbättra tillgänglighet och 
service till våra medborgare och andra som behöver komma i kontakt med Kalix 
kommun. Sedan Servicemätningarna startade har kommunens serviceutveckling varit 
mycket positiv.  
 
Ett exempel är att då besvarades e-breven i snitt till 57 % inom ett dygn. Idag är 
motsvarande snitt 85 % (i timmar har den genomsnittliga svarstiden minskat från  
11 till 4 timmar).  
 
Kalix kommun har under åren genomfört mätningar av servicenivån i teleservicen och 
e-posthanteringen. Syftet med undersökningen är att se sin egen utveckling och få 
möjlighet att jämföra kommunens service med likvärdiga kommuner.   
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Mätningen ger ett antal bilder av den kommunala servicen och beskriver vad som hänt 
när vi varit i kontakt med kommunen. Resultatet av mätningen ska ses som ett 
arbetsinstrument för målsättning och policy.  
 
Varje förvaltning får tillgång till resultatet och utarbetar sedan aktivitetsplaner för 
förbättringar där behov finns. 
 
Mätningen, som har utarbetats i samarbete mellan SKR och JSM Telefront, sker 
genom uppringning och skickande av e-post till kommunen. De frågeområden som 
väljs ut är relativt vanligt förekommande från kommuninvånare, både via telefon och 
via e-post.  
 
Olika bedömningsfaktorer har bildat grunden för att kunna beskriva telefonsamtalens 
karaktär: bemötande, intresse och engagemang, information, tillgänglighet och svar 
på frågan. Som hjälp vid bedömning av faktorerna har kriterierna god, medelgod och 
dålig använts. Vid Bemötande även Mycket god. 
  
De jämförelser med andra kommuner som görs i rapporten baseras på mätningar av 
kommuner i likvärdig storlek (17 kommuner med 15 000 – 30 000 invånare). 
 
En översiktsbild med kommunens resultat för Telefon o E-post (andel god inom 
telefoni, vid bemötande även mkt god) i förhållande till andra kommuner i likvärdig 
storlek (17 kommuner med 15 000 – 30 000 invånare). I mätningen har räknats 
snittet för resultat från de senaste årens mätningar och delat in i storleksordning 
enligt SCBs kommunstatistik. 
 
Resultatet redovisas för frågor gällande följande områden: Bygglov, förskola, 
grundskola, Individ- och familjeomsorg, Miljö och hälsa, Gator och vägar, Äldre, 
Funktion, Kultur och fritid, Kommunledningskontoret.  
Nedan redovisas det sammanfattande resultatet för Kalix kommun.  
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I servicemätningen ingår en rad olika mätområden som varje verksamhet har att 
analysera för att ständigt förbättra resultatet. Inom samtliga mätområden är Kalix 
kommun i nivå med snittet för kommungruppen. Vi har inte låtit oss nöjas med att 
vara på snittet utan vill hela tiden förbättra vår service. 
 
Det finns saker som påverkar tillgängligheten på olika sätt, det kan t ex vara att 
avdelningar av effektivitetsskäl har telefontider, specialisttjänster med en eller ett 
par medarbetare kan inte tillgängliga hela tiden, längre frånvaro där brevlådan inte 
vidarebefordrats. Den som söker Kalix kommun via växeln får hjälp att komma i 
kontakt med rätt handläggare och har möjlighet att få förmedlat 
telefonmeddelanden. 
 
När det gäller rekryteringsprocessen är återkopplingen automatiserad och 
standardiserade svar säkerställer ett likartat bemötande. Där stöttas 
chef/arbetsledare av systemets checklistor samt personalstrateger för att 
kommunikationen ska ske på ett korrekt sätt. Det händer att svar uteblivit och då 
har det i övervägande fall varit mottagarens e-post som skickat svaret i 
papperskorgen.  
 
Den enskilde medarbetaren har ett stort ansvar för att uppfylla Förvaltningslagens 
krav på service vilket vi som arbetsgivare ständigt informerar om och hela tiden 
arbetar för att förbättra. Det gäller även att ge medarbetarna förutsättningar för att 
kunna svara upp till den förväntade servicenivån.  
 
FVL 6 §   En myndighet ska se till att kontakterna med enskilda blir smidiga och 
enkla. 
 
Myndigheten ska lämna den enskilde sådan hjälp att han eller hon kan ta till vara 
sina intressen. Hjälpen ska ges i den utsträckning som är lämplig med hänsyn till 
frågans art, den enskildes behov av hjälp och myndighetens verksamhet. Den ska 
ges utan onödigt dröjsmål. 
 
Våra resultat visar att vi redan idag uppnår god måluppfyllelse. Det är inte relevant 
att fastställa någon 24-timmarsregel för återkoppling, däremot ska det ske utan 
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onödigt dröjsmål. Vi har redan som mål att majoriteten av all e-post ska besvaras 
inom 24 timmar och telefonsamtal omgående, även om det innebär att personen 
först får kontakt med växelpersonalen och sedan blir uppringd av sin handläggare 
när så är möjligt. Beredningen föreslår att motionen avslås. 
 
Beslutsunderlag 
Motion från Carl Otto Gählman, (FIK) Johanna Söderman (FIK) och Doris Lilian  
Kerttu (FIK). 
Kommunfullmäktiges protokoll, § 38/23. 
Maria S Henriksson, kommundirektör tjänsteskrivelse den 10 mars 2023.  
Kommunstyrelsens arbets- och personalutskotts protokoll § 37/23. 
Kommunstyrelsens protokoll § 108/23. 

 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Carl Otto Gählman (FIK), Doris Lilian Kerttu (FIK) och Johanna Söderman (FIK) 
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§ 114 Dnr 2023-00242 103 

Interpellation - Ridhuset på Björknäs 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anse interpellationen besvarad. 
  
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK) har lämnat in en interpellation den 10 maj 2023, ställd till 
Rose-Marie Henriksson (S), samhällsbyggnadsnämndens ordförande enligt 
följande: 
 
”Framtid i Kalix har vid ett antal tillfällen lyft frågan om kostnaden för ridhuset på 
Björknäs. Vad vi - och faktiskt samtliga kalixbor - önskat är diskutera och få 
vetskap om är de kostnader som till och med den 31 Maj 2023 är bokförda på 
projektets konton. Vad vi med säkerhet vet är att för 2020 och 2021 är totalt 40,9 
MSEK avsatta i budgeten. Därefter har inte några pengar avsatts specifikt för detta 
projekt, dock har för “projekt Ridhuset på Björknäs” i vissa “blandposter” avsatts 
medel till belopp vilka ej specificerats för respektive delprojekt. Interpellation; 
Framtid i Kalix önskar nu på alla kalixbors vägnar att ordförande Rose-Marie lyfter 
på förlåten och meddelar hur mycket som ackumulerat över åren bokförts på 
konto(n) tillhörande “Ridhuset på Björknäs” tom 31 Maj 2023. Framtid i Kalix talar 
nu om hur mycket som bokförts - inte om ex-vis godkända kostnader - utan vad 
som de facto bokförts!” 
 
Efter överläggning med presidiet har kommunfullmäktiges ordförande till 
kommunfullmäktige redovisat sin uppfattning med anledning av KL bestämmelser 
om interpellationer och tillfrågar kommunfullmäktige, utan föregående 
överläggning om interpellationen får ställas och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att interpellationen får ställas. 
 
Rose-Marie Henriksson (S) samhällsbyggnadsnämndens ordförande lämnar den 
12 juni följande svar: 
”Svar till Framtid i Kalix som lyft frågan om kostnaden för ridhuset på Björknäs, där 
Framtid i Kalix önskar få svar på hur mycket som ackumulerat över åren bokförts 
på konto(n) tillhörande “Ridhuset på Björknäs” tom 31 Maj 2023.   
 
Svaret är 50 960 000 kr.” 
 
Beslutsunderlag 
Interpellation från Carl Otto Gählman (FIK) 
Rose-Marie Henriksson (S) samhällsbyggnadsnämndens ordförande svar. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Carl Otto Gählman 
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§ 115 Dnr 2023-00273 103 

Interpellation - Skillnad på kommun och parti? 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anse interpellationen besvarad. 
  
Beskrivning av ärendet 
Linda Frohm (M) har lämnat in en interpellation den 15 maj 2023, ställd till 
Susanne Andersson, kommunstyrelsens ordförande enligt följande: 
 
”Inför 1 maj firandet 2023 annonserade Socialdemokraterna i Kalix tillsammans 
med SSU, ABF, LO och S-kvinnor om programmet. Där fanns bland annat tider och 
utbud specificerat. Bland annat framgår det att det kommer att bjudas på 
underhållning. Underhållningen bestod av den kommunala Kulturskolan som 
finansieras av skattebetalarna. Det är viktigt att göra skillnad på vad som är 
kommunens evenemang och aktiviteter och när det är partiet som är arrangör. 
Våra elever ska inte behöva delta på politiska arrangemang och skattebetalarnas 
pengar skall inte användas för att betala underhållning.  
 
Med anledning av ovanstående frågar jag ordförande: 
 

• Har arrangörerna betalt ersättning till Kulturskolan 

• Om inte – varför? Om ja- hur mycket? 

• Får alla partier i Kommunfullmäktige nyttja Kalix kommuns verksamheter till 
egna arrangemang?” 

 
Efter överläggning med presidiet har kommunfullmäktiges ordförande till 
kommunfullmäktige redovisat sin uppfattning med anledning av KL bestämmelser 
om interpellationer och tillfrågar kommunfullmäktige, utan föregående 
överläggning om interpellationen får ställas och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att interpellationen får ställas. 
 
Susanne Andersson (S) kommunstyrelsens ordförande lämnar följande svar: 
 
”Svar på frågorna 

1. Har arrangörerna betalat ersättning till Kulturskolan? Ja 

2. Om ja- hur mycket? 7 500 kronor. 

3. Får alla partier i kommunfullmäktige nyttja Kalix kommuns verksamheter till 
egna arrangemang? 
 

Från Kalix Kommuns hemsida/Kulturskolan: Vår kompetens står till förfogande för 
alla - privatpersoner likväl som företag och organisationer.  
 
www.kalix.se/Utbildning/Kulturskolan/Var-verksamhet/Uppdragsverksamhet/” 
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Beslutsunderlag 
Interpellation från Linda Frohm (M) 
Susanne Andersson (S) kommunstyrelsens ordförande svar. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Linda Frohm 
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§ 116 Dnr 2023-00274 103 

Interpellation - Hur går det på Björknäs anläggning?  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anse interpellationen besvarad. 
  
Beskrivning av ärendet 
Linda Frohm (M) har lämnat in en interpellation den 30 mars 2023, ställd till 
Susanne Andersson, kommunstyrelsens ordförande enligt följande: 
 
”Just nu pågår stora investeringar på anläggningen i Björknäs, för att öka kvalitén 
för ridsporten i Kalix kommun. Det blir fler stallplatser, nya omklädningsrum, 
lokaler för lektioner, föreläsningar med mera och kanske det viktigaste, ett fullstort 
ridhus. I och med de nya lokalerna öppnar sig möjligheterna att hålla tävlingar på 
hög nivå, med 150 läktarplatser. 
 
Det är viktigt ur ett attraktivitetsperspektiv att vi har moderna och ändamålsenliga 
anläggningar för de aktiviteter som har hög efterfrågan i både befintlig och 
potentiell framtida befolkning. Det är också av yttersta vikt att ledande politiker 
klarar av att hushålla med skattebetalarnas pengar och att de investeringar som 
görs har en fullgod transparens – både vad gäller kostnader för investeringar men 
även hur investeringar ska finansieras och hur man skall balanser de ökade 
driftkostnaderna. När Kalix kommun valde att förvärva anläggningen fanns ett 
mycket bättre och säkrare alternativ på politikens bord. Nämligen att bygga en helt 
ny anläggning på Näsbyängarna. Vi vet att det alltid är lättare att få moderna och 
ändamålsenliga lokaler när de kan byggas utifrån den verksamhet som planeras 
ska flytta in. Moderaterna i Kalix kämpade för det alternativet, men 
kommunledningen ansåg det bättre alternativet vara för dyrt. Utan valde att 
förvärva en anläggning med stora renoverings – och investeringsbehov. Nu vet vi 
att kostnaderna för ridhuset i dag uppgår till ca 49 miljoner med ett 
häpnadsväckande antal ätor att klara ut.  
 
Därför frågar jag Susanne Andersson (S) 
 

• Följer bygget av ridhuset budget och tidsplan – om inte, hur stora är 
avvikelserna idag? 

• Hur ser prognosen på totala kostnaden för ovanstående investering? 

• Hur ska investeringen finansieras? 

• Vilken summa har Kalix kommun hittills totalt lagt på anläggningen i 
Björknäs inklusive förvärv, förändring och förbättringsåtgärder osv? 

• Hur ska ökade driftkostnader finansieras? (Lokalhyror, stallhyra, mm?)” 
 
Efter överläggning med presidiet har kommunfullmäktiges ordförande till 
kommunfullmäktige redovisat sin uppfattning med anledning av KL bestämmelser 
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om interpellationer och tillfrågar kommunfullmäktige, utan föregående 
överläggning om interpellationen får ställas och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att interpellationen får ställas. 
 
Susanne Andersson (S) kommunstyrelsens ordförande lämnar följande svar: 
 

• ”Följer bygget av ridhuset budget och tidsplan – om inte, hur stora är 
avvikelserna idag?  

Upparbetade kostnader per den 12 juni 2023 är 50 960 000 kr. Projektet 
följer reviderad tidplan och slutbesiktning är utförd 30 mars 2023. Efter den 
kompletterande fortsatta slutbesiktningen den 17 april 2023 har 
anläggningen övergått till kommunen den 18 april 2023. Även om vissa 
besiktningsanmärkningar, installation och besiktning av solcellsanläggning 
samt del av ridhusunderlag (annan entreprenör) kvarstår kan anläggningen 
tas i bruk och inflyttning pågår. Invigning planeras till augusti månad. 
 

• Hur ser prognosen på totala kostnaden för ovanstående investering?  

Slutlig kostnad redovisas efter att ÄTA-arbeten är slutreglerade, vilket pågår. 
Entreprenören arbetar löpande med att sammanställa underlag.  
 

• Hur ska investeringen finansieras?  

Finansiering är inarbetad i fullmäktiges budgetbeslut för åren 2021–2022. 
 

• Vilken summa har Kalix kommun hittills totalt lagt på anläggningen i 
Björknäs inklusive förvärv, förändring och förbättringsåtgärder osv?  

Kommunen förvärvade anläggningen år 2014 för 4 000 000 kr. Därefter (dvs 
innan nybyggnationen) har investeringar gjorts för 5 382 521 kr utöver 
investering i en ny paddock för 949 158 kr. 
 

• Hur ska ökade driftkostnader finansieras? (Lokalhyror, stallhyra, mm?)  

Finansiering är inarbetad i fullmäktiges budgetbeslut år 2023 (justering 
mellan avskrivningsbudget och driftbudget för internhyra i budgetförslag 
2024).  
För budgetbeslut 2021-2023 – se www.kalix.se -> Budget (kalix.se). 
Budgetförslag 2024 finns på dagordningen KF 19 juni.” 

 
Beslutsunderlag 
Interpellation från Linda Frohm (M) 
Susanne Andersson (S) kommunstyrelsens ordförande svar. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Linda Frohm 

https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.kalix.se%2F&data=05%7C01%7CCamilla.Sandin%40kalix.se%7C6d14bfec3ee7404adfba08db68f4f72c%7Cfc5c0f21466348da9cbf214d2710a7da%7C0%7C0%7C638219173550625645%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=NGr4FH1YyRst8QrVSIHOLrJUA4KmVmW3SXXlHh38mhg%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.kalix.se%2Fkommun%2FKommunfakta%2FEkonomi-och-budget%2FBudget%2F&data=05%7C01%7CCamilla.Sandin%40kalix.se%7C6d14bfec3ee7404adfba08db68f4f72c%7Cfc5c0f21466348da9cbf214d2710a7da%7C0%7C0%7C638219173550625645%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=zb7uTxPYxf0z8ILOzGXU5obORwh7inP3ZfNtLQHvPko%3D&reserved=0
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§ 117 Dnr 2023-00276 103 

Interpellation - Lekpark på Strandängarna/campingen 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar anse interpellationen besvarad. 
 
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK) har lämnat in en interpellation den 7 juni 2023, ställd till 
Rose-Marie Henriksson (S), samhällsbyggnadsnämndens ordförande enligt 
följande: 
 
”Som nämndens ordförande - i detta fall Samhällsbyggnadsnämndens - så bör man 
vara väl insatt i allehanda frågor. Man kan inte veta allt - men man bör ha en 
förståelse för när en fråga tangerar ens egen “domän”! Var tänker jag komma med 
denna inledning - ja, jag hamnar nere på Strandängarna vid Campingens reception. 
Där finns en lekpark som de facto ägs av Kalix kommun men driftas av en 
entreprenör. Den har under åren förfallit och är i dagsläget (7 Juni) i så dåligt skick 
att den är farlig. Framtid i Kalix´ representanter har påtalat detta under ett par års 
tid men inget har hänt. Vi i Framtid i Kalix går “till botten” med de problem som 
kalixborna kommer och påtalar för oss! Så också detta! Efter flera kontakter med 
SKR, Länsstyrelsen och Arbetsmiljöverket kom idag ett svar från en jurist vid SKR, 
ett svar som klart och tydligt pekar på primärkommunens ansvar.  
 
Rose-Marie, Du har bara suttit som ordförande sedan årsskiftet och kan inte läggas 
till last för vad som skett tidigare. Men, speciellt efter artikeln och bilderna i NSD 
den 1:a Juni så borde Du enligt Framtid i Kalix ha reagerat med ryggmärgen och 
tänkt något i stil med; Kan det Framtid i Kalix påtalar ligga inom SBN:s 
ansvarsområde? Det är små, oskyldiga barn som kan skadas väldigt allvarligt! Då 
skulle Du ha reagerat - eller hur?” 
 
Efter överläggning med presidiet har kommunfullmäktiges ordförande till 
kommunfullmäktige redovisat sin uppfattning med anledning av KL bestämmelser 
om interpellationer och tillfrågar kommunfullmäktige, utan föregående 
överläggning om interpellationen får ställas och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att interpellationen får ställas. 
 
Rose-Marie Henriksson (S) samhällsbyggnadsnämndens ordförande lämnar den 
14 juni 2023 följande svar: 
”Svar på Carl-Otto Gählmans interpellation gällande lekpark vid campingens 
reception på Strandängarna.  
 
Tack för din interpellation och omsorg om våra barn.  
 
Där den omnämnda lekparken finns har Hotell Valhall ett tomträttsavtal med Kalix 
kommun vilket gör att Hotell Valhall har det fulla ansvaret över lekparken.  
 
Samhällsbyggnadsnämndens ansvar innebär att vi agerar på inkomna klagomål vad 
gäller ovårdade, förfallna fastigheter/byggnadsverk i enlighet med tillsynsplanen 
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och bygg- och miljöavdelningen kommer att handlägga klagomål i enlighet med 
PBL. 
 
Nämnden är tillsynsmyndighet för nya lekplatser och att underhållet av gamla 
lekplatser sköts enligt PBL. Konsumentverket är tillsynsmyndighet för att 
säkerheten hos lekredskap uppfylls enligt produktsäkerhetslagen. 
 
I dagsläget är berörda lekpark i bättre skick. Vår bygg- och miljöchef Monica 
Säfström har varit på platsen och dokumenterat skicket.” 
 
Beslutsunderlag 
Interpellation från Carl Otto Gählman (FIK) 
Rose-Marie Henriksson (S) samhällsbyggnadsnämndens ordförande svar. 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Carl Otto Gählman 
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§ 118 Dnr 2023-00282 103 

Motion - införa undervisning i EQ i våra skolor 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lämna motionen till utbildningsnämnden för 
beredning. 
 
Beskrivning av ärendet 
Rickard Mohss (L) föreslår i motion den 13 juni 2023, följande: 
 
”Vi vet att elever kränks även i våra skolor. En majoritet av de kränkningarna sker 
utanför klassrummet, men på skolan, där lärare och andra vuxna inte har uppsikt. 
Vi vet också att mobbning förekommer i våra skolor, och att det finns barn och 
ungdomar i Kalix som inte kan gå till skolan utan att känna oro och rädsla. 
Samtidigt ökar den psykiska ohälsan bland barn och unga. 
 
Att arbeta med Emotionell intelligens, eller EQ, i skolan kan vara ett sätt minska 
kränkningar, mobbning och psykisk ohälsa. Tanken med undervisning i EQ är att 
öka elevers förmåga att förstå och tolka sina egna känslor. Förstår man och kan 
tolka sina egna känslor kan man också förstå och acceptera andras situation och 
beteenden. Man lär sig kommunicera bättre och ta ansvar för det egna beteendet 
på ett sätt man inte gjort tidigare. 
 
Begreppet EQ, och att arbeta med EQ, är inte nytt. Det förekommer i arbetslivet, 
men även i skolor i USA där man ser stora fördelar med arbetssättet. I Sverige 
finns det skolor i bland annat Stockholmsområdet där man en tid använt EQ 
undervisning, och där resultaten utvärderas i samarbete med Stockholms 
universitet. Arbetsmiljön för personal, och framför allt elever, har blivit markant 
bättre. Bland annat har mobbningsfallen minskat, samtidigt som skolresultaten 
förbättrats. 
 
Våra skolor ska vara en trygg och säker plats för alla elever. Alltid. En trygg 
arbetsmiljö i skolan leder till bättre skolresultat, minskade trakasserier och färre 
fall av mobbning. Våra skolor är bra, våra lärare gör ett fantastiskt arbete varje 
dag. Men EQ kan ge dem, och skolledningen, ett kraftfullt verktyg att göra ett ännu 
bättre arbete. Samtidigt är det viktigt att det ska kunna göras UTAN att övrig 
undervisning drabbas. Det finns skolor och exempel att ta lärdom av vad gäller hur 
EQ kan bli en naturlig del av skolgången utan att lärares arbetsmängd ökar och 
annan undervisning blir lidande.  
 
Vi vill därför att: 
 
Kalix kommun utreder möjligheten att införa undervisning i EQ i våra skolor. Som 
exempel på hur det praktiskt kan gå till kan de svenska skolor som redan infört det 
användas som exempel.” 
 
Beslutsunderlag 
Motion från Rickard Mohss (L).  
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Protokollsutdrag skickas till 
Rickard Mohss 
Utbildningsnämnden  
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§ 119 Dnr 2023-00298 103 

Motion - Löne- och flyttkostnadsbonus till den som väljer 
anställning inom kommunalt bristyrke 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunsfullmäktige beslutar lämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beskrivning av ärendet 
Anders Hjärpe (M) och Linda Frohm (M) föreslår i motion den 16 juni 2023, 
följande: 
 
”Moderaterna i Kalix kan konstatera att Kalix kommun minskat sin befolkning med 
-20% de senaste 25 åren. Utflytt från kommunen sker främst av unga människor 
som väljer akademiska studier, på annan ort. Likt många kommuner, står Kalix 
inför stora utmaningar vad gäller kompetensförsörjning av akademiker inom 
kommunala bristyrken. Rekryteringsbehov är omfattande och kommer öka med 
framtida pensionsavgångar.  
 
En modell att använda för att attrahera kompetens till kommunala bristyrken, är 
löne- och flyttbonus. Den som anställs på en tillsvidareanställning inom ett gällande 
bristyrke inom Kalix Kommuns verksamhet, med akademisk kravprofil. Får 
möjlighet att ansöka om en lönebonus under 3 år. För att erhålla denna bonus 
krävs att man under 3 år är skriven i kommun. Lönebonus utbetalas i steg. När 
anställning överstigit: 12 månader med 15000 kr, 24 månader med 22500 kr och 
36 månader med 30000 kr. 
 
Flyttbonus. Flyttbonus kan ansökas av den som flyttar och skriver sig i Kalix 
kommun och får en tillsvidareanställning inom ett gällande bristyrke inom 
kommunal verksamhet.  
Flyttbonus utgår med 10 000 kr per individ bosatt i hushåll. Flyttbonus kan 
kombineras med lönebonus. 
 
Införande av löne- och flyttbonus skulle attrahera fler till. Inflyttning och 
anställning i ett gällande kommunalt bristyrke. 
 
Moderaterna i Kalix föreslår därför att: 

• Kalix kommun utreder möjligheten till lönebonus för en individ med 
tillsvidareanställning inom ett gällande bristyrke i Kommun verksamhet, 
med akademisk kravprofil.   

• Kalix kommun utreder möjligheten att införa flyttbonus. Bonus för 
flyttkostnad av bohag till Kalix kommun från annan ort. 

• Kalix kommun utreder nu gällande bristyrken inom Kalix Kommuns 
verksamhet, med akademisk kravprofil.   
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Beslutsunderlag 
Motion från Anders Hjärpe (M) och Linda Frohm (M).  

 

Protokollsutdrag skickas till 
Anders Hjärpe och Linda Frohm  
Kommunstyrelsen 
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§ 120 Dnr 2023-00300 103 

Motion - Evakueringsplan för kommunens äldreboenden….. 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lämna motionen till kommustyrelsen för beredning. 
 
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK) Doris Lilian Kerttu (FIK) Johanna Söderman (FIK) föreslår 
i motion 18 juni 2023, följande: 
 
”112 kommuner i Sverige saknar evakueringsplan för sina äldreboenden - däribland 
Kalix! 
 
Krisberedskapen på landets äldreboenden är bristfällig - så också i Kalix. 112 av 
landets kommuner saknar en tydlig evakueringsplan för att trygga exempelvis el- 
och vattentillgången för de äldre på boenden etc, visar genomgång som tv4 gjort. 
Allvarligt menar MSB, Myndigheten för Samhällsskydd och Beredskap - och Framtid 
i Kalix instämmer naturligtvis till fullo! 
 
Framtid i Kalix föreslår att KF skickar motionen till KS som i sin tur ger kommunens 
säkerhetschef i uppdrag att effektuera av MSB efterfrågad planering tillsammans 
med representanter för SN.. 
 
(Denna motion inlämnades av Framtid i Kalix redan den 8:e April men skickades 
felaktigt av KF till SN för handläggning. Nu är den på väg “tillbaka” från SN till KF 
då SN “inte har någon egen säkerhetschef”!)” 
 
Beslutsunderlag 
Carl Otto Gählman (FIK) Doris Lilian Kerttu (FIK) Johanna Söderman (FIK). 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Carl Otto Gählman, Doris Lilian Kerttu och Johanna Söderman   
Kommunstyrelsen 
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§ 121 Dnr 2023-00301 103 

Motion - inomhusklimatet i Sessionssalen 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Beskrivning av ärendet 
Carl Otto Gählman (FIK) Doris Lilian Kerttu (FIK) Johanna Söderman (FIK) föreslår 
i motion 19 juni 2023, följande: 
 
”Sommartid är luftkvaliteten ytterst undermåligi Sessionssalen. Den undermåliga 
luftväxlingen/temperaturregleringen gör att mötesdeltagarna blir trött i förtid och 
besluten därmed kan bli mindre bra.  
 
Framtid i Kalix motion lyder därför som följer:  

- Utred möjligheten – och installera därefter luftkylning (möjlighet att sänka 
inomhustemperaturen) i Sessionssalen.” 

 
Beslutsunderlag 
Carl Otto Gählman (FIK) Doris Lilian Kerttu (FIK) Johanna Söderman (FIK). 
 
 
 
Protokollsutdrag skickas till 
Carl Otto Gählman, Doris Lilian Kerttu och Johanna Söderman   
Kommunstyrelsen 
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§ 122 Dnr 2023-00172  

Meddelanden  
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige har tagit del av meddelandet och beslutar lägga det till 
handlingarna.  

 
Beskrivning av ärendet  
Nedanstående meddelanden föreligger:  
 
1     
Revisorerna har den 3 april 2023, överlämnat för kännedom till kommunfullmäktige 
nämndernas och kommunstyrelsens samt E-nämndens grundläggande granskning 
för år 2022. 
 
2  Dnr 2023-00165 
Samhällsbyggnadsnämndens protokoll den 28 mars 2023, § 48, utvärdering av 
beslut om enskilda vägar på en kommunövergripande nivå. 
 
3  Dnr 2023-00160 
Samhällsbyggnadsnämnden meddelar i protokoll, den 28 mars 2023, § 46, 
ang Handlingsprogram enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO). 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att anta handlingsprogrammet för Lag 
(2003:778) om skydd mot olyckor att gälla tills vidare. Beslutet ersätter beslut  
§ 214 i kommunfullmäktige 25 november 2019.   
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